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EL BIM “EL PLA” és una publicació 
gratuïta que els ciutadans podran 
trobar periòdicament a les oficines 
municipals. Si el lector troba qualsevol 
deficiència en la distribució o en 
l’adquisició de la publicació, es prega 
fer el corresponent suggeriment a 
la redacció per poder oferir un millor 
servei d’informació. El Butlletí no 
comparteix necessàriament les idees 
expressades als articles signats.

ANUNCIE’S EN EL BIM 
(Tarifa per inserció) 

1 mòdul 30 euros
2 mòduls 60 euros 
1/2 pàgina 120 euros 
1 pàgina 240 euros 
Contraportada 300 euros

més 21% d’IVA 

Tirada: 3.500 exemplars

L'Ajuntament de Burriana va apro-
var en Ple l'Addenda al Contracte 
Programa 2021-2024, entre la 

Vicepresidència Segona, Conselleria 
de Serveis Socials, Igualtat i Habitatge 
i el consistori per a la col·laboració inte-
radministrativa i financera en matèria 
de Serveis Socials per a l'exercici 2024, 
amb un increment de 14.091 euros 
respecte a l'any anterior.

Per una altra part, es va aprovar de ma-
nera definitiva el Pla d'emergències da-
vant situacions de sequera en el sistema 
de proveïment urbà de Burriana. En un 
any especialment marcat per l'absència 
de pluges, l'Ajuntament de Burriana va 
aprovar el Pla d'emergències municipal 
de sequera, un instrument per a facilitar la 
gestió dels sistemes de proveïment urbà 
en les situacions conjunturals de sequera, 
en les quals es poden veure compromesos 
els seus recursos hídrics. Té com a objec-
tiu establir protocols, indicadors i models 
d'actuació que cal dur a terme davant tals 
situacions. Després de ser presentat el 
passat 23 de gener per l'empresa

FACSA i ser sotmés 
a exposició pública, 
el nou Pla d'emer-
gència de la capital 
de la Plana Baixa va 
superar el període 
sense al·legacions, i 
ha estat aprovat de 
manera definitiva 
pel màxim òrgan de 
representació políti-
ca dels ciutadans.

L'alcalde de Burriana, Jorge Monferrer 
Daudí, va explicar que “Burriana fa pas-
sos cap al vertader ecologisme, el que 
es demostra amb fets i no paraules 

Burriana aprova l'Addenda al 
Contracte Programa 2021-
2024 per a la col·laboració 
interadministrativa i financera 
en matèria de Serveis Socials

buides. Per a això, la ciutat es prepara 
per als reptes climàtics amb l'aprovació 
definitiva del Pla d'emergències de se-
quera, la construcció de la nova depura-
dora que permetrà reutilitzar les aigües, 
la instal·lació de plaques fotovoltaiques 
als edificis municipals, reduint el nostre 
consum elèctric, junt amb el nou con-
tracte d'il·luminació, o el pla de canalit-
zacions de les aigües pluvials per a mi-
tigar els episodis de les fortes pluges”.

La sessió plenària, que se celebra de forma 
ordinària el primer dijous de cada mes, va 
aprovar dues pròrrogues de contracte. La 
primera, en relació amb la gestió del ser-
vei públic d'aigua potable i clavegueram; 
i la segona, relativa al subministrament 
d'energia elèctrica i servei de gestió ener-
gètica i manteniment amb garantia total de 
les instal·lacions d'enllumenat públic.

Durant la sessió plenària, es van apro-
var diverses mocions per a exigir al Go-
vern d'Espanya millorar les plantilles i 
els recursos per a les forces i cossos de 

seguretat de l'Estat i ajudes al sector 
pesquer. També va eixir endavant una 
iniciativa contra l'ocupació il·legal per a 
defensar la convivència veïnal i la pro-
tecció de la seguretat en les comunitats 
de propietaris.
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L 'Ajuntament de Burriana, a través 
del seu alcalde, Jorge Monferrer 
Daudí, va sumar forces, al costat 

de la resta de municipis de la provín-
cia en la Diputació de Castelló, per a 
exigir inversions i defensar mesures 
que frenen la regressió del litoral de 
la ciutat.

En el cas de la capital de la Plana Baixa, 
es tracta d'escometre les inversions 
per part del Ministeri per a la Transició 
Ecològica i el Repte Demogràfic que 
frenen l'erosió que castiga la costa sud 
i nord de la ciutat, així com atendre les 
al·legacions del projecte constructiu 
per a l'estabilització de l'entorn de la 
desembocadura del riu Anna, que pre-
tén eliminar places d'aparcament i un 
sentit de circulació en la carretera del 
Grau.

D'aquesta forma, Burriana es va sumar 
a la iniciativa de la presidenta de la Di-
putació de Castelló, Marta Barrachina, 
d'exigir, en bloc i de forma unànime, 
solucions als problemes que travessa 
el conjunt dels municipis de la provín-
cia i sol·licitar, de manera urgent, que el 
Pla Litoral 2015 del Ministeri s'execute 
i s'actualitze si és necessari, perquè els 
municipis puguen veure les seues plat-
ges protegides amb estructures com els 
espigons, abans que la situació empit-
jore per l'avanç de la mar.

Respecte a la reunió, l'alcalde de Bu-
rriana va agrair “la proximitat de la 
Diputació per a protegir la costa de 
la nostra ciutat” i va desitjar que “el 
Govern d'Espanya actue a la major 
celeritat possible, per a assegurar el 
futur de les nostres platges i atendre 
les al·legacions al futur projecte de 
l'entorn de la desembocadura del riu 
Anna”. “Desitgem que la presidenta 
de la Diputació de Castelló abandere 
la cerca de solucions a Madrid” i va 
transmetre en la reunió que va man-
tindre el 23 de maig amb el secretari 
d'Estat de Medi Ambient, Hugo Mo-
rán, “la urgència d'inversió que re-
clama Burriana. Sabem que tenim en 
ella la millor valedora”, va concloure 
l'alcalde.

Defensa de la costa del municipi
INICI DEL PROCÉS 
PARTICIPATIU PER AL 
DESENVOLUPAMENT 
TURÍSTIC DE L'ARENAL
L'Ajuntament de Burriana va iniciar un 
procés participatiu previ a l'elaboració 
de la modificació puntual núm. 47 del 
Pla general que afecta l'àmbit territo-
rial denominat l’Arenal i Grup Roger de 
Flor, amb l'objectiu de replantejar i re-
vitalitzar aquesta zona estratègica del 
municipi.

Després d'adjudicar l'assistència tècni-
ca per a elaborar tota la documentació 
necessària que permetrà un nou des-
envolupament a l'Arenal, es va obrir un 
termini de consultes que establiran les 
bases per a transformar urbanística-
ment la principal façana marítima i poder 
destinar una part del sòl a la construc-
ció d'hotels i serveis de caràcter turístic. 
Concretament, l'equip de govern

està treballant per tirar endavant un 
projecte que comporte un equilibri en-
tre el desenvolupament turístic que 
la ciutat necessita i la conservació de 
la riquesa mediambiental que suposa 
l’Arenal. Per tant, les indicacions des 
de l'executiu municipal per al desenvo-
lupament urbanístic, són destinar un 
90 per cent de l'espai a zones verdes i 
zones dotacionals al servei dels veïns, i 
una menor part, aproximadament el 10 
per cent, es dedicarà a serveis turístics 
com ara hotels i restaurants.

Per tant, aquest projecte busca no sols 
fomentar el desenvolupament sosteni-
ble i turístic, sinó també preservar i en-
riquir el patrimoni natural i paisatgístic 
de la nostra localitat. La modificació se 

centrarà en la reordenació d'usos del 
sòl, millores urbanístiques i la integra-
ció d'espais verds i serveis que respon-
guen a les necessitats actuals i futures 
de Burriana, alhora que es potencia la 
participació ciutadana des de les prime-
res fases del procés.

“Convidem tots els ciutadans, entitats i 
parts interessades a contribuir amb les 
seues idees i suggeriments a través de 
la consulta pública que s'ha habilitat. 
La seua participació és fonamental per 
a aconseguir una Burriana més soste-
nible i preparada per als desafiaments 
del futur”, va assenyalar l'alcalde de 
Burriana i edil de Grans Projectes, Jorge 
Monferrer Daudí.

INTERÉS D'INVERSORS
Cal recordar que l'alcalde de Burriana 
ha mantingut diverses reunions amb 

empresaris hotelers interessats pel fu-
tur desenvolupament de l'Arenal, que 
compta amb més de 240.000 metres 
quadrats de litoral en primera línia. Així, 
el també regidor de Grans Projectes va 
traslladar les característiques del futur 
projecte que “porta 50 anys paralitzat i 
que ha llastrat el creixement turístic de 
Burriana”. “Aquest equip de govern ha 
iniciat el compte arrere per a despertar 
la indústria turística d'un gegant ador-
mit. Burriana ho té tot per a convertir-se 
en un municipi amb un turisme sòlid, 
sostenible i desestacionalitzat. Per això, 
posarem en valor les nostres privilegia-
des platges amb el desenvolupament de 
l'Arenal”, va concloure l'alcalde..
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Romeria en commemoració del XXV 
aniversari de la Coronació de la Mare de 
Déu de la Misericòrdia

Es va celebrar la romeria, dins dels actes en commemoració del XXV aniversari de la Coronació de la Mare de Déu de la Miseri-
còrdia.

Amb la seua eixida des de la plaça Major, l'alcalde de Burriana, acompanyat per la cort de dames de la Mare de Déu de la Miseri-
còrdia, les reines falleres de Burriana, Laia Molina i Anna Solà, el prior de la basílica del Salvador, Sr. Pedro Miguel Cid, i membres 
de l’equip de govern han recorregut els carrers de la capital de la Plana Baixa fins a arribar a l'ermita de la Misericòrdia al Clot de 
la Mare de Déu, on es va celebrar el res de les pregàries i, posteriorment, un pa i porta popular.

Cal recordar que aquesta ermita, que data del segle XVIII, està situada en aquesta ubicació perquè, segons conta la llegenda 
popular, uns pastors van trobar la imatge de la Misericòrdia dins d'una campana en l'aigua d'aquest mateix paratge natural.

LA I DANSÀ A LA MARE DE DÉU DELS DESEMPARATS VA REUNIR A CENTENARS DE PERSONES A 
TRAVÉS DE LA MÚSICA, TRADICIÓ I FOLKLORE VALENCIÀ
Amb motiu del trasllat de la imatge de la 
Mare de Déu dels Desemparats, es va ce-
lebrar la primera Dansà a la Mare de Déu 
dels Desemparats, organitzada per l'Ajun-
tament de Burriana, a través de la regido-
ria de Falles, que va comptar amb una gran 
assistència tant de participants com de pú-
blic. Nombrosos veïns de Burriana i voltants 
van acudir fins a les portes del Convent de 
la Sagrada Família, també conegut com a 
Convent de Dominiques, per a gaudir d'una 
emotiva jornada que va conjuminar devoció 
mariana amb folklore valencià.

La jornada es va iniciar amb el trasllat de la imatge de la Verge des de la Parròquia de Nostra Senyora dels Des-
emparats, en la Ronda Panderola, al Convent de la Sagrada Família en la Plaça de les Monges, que va ser rebuda 

per centenars de persones.

Posteriorment, un total de 80 
comissionats de les Falles de 
Burriana van realitzar una de-
mostració de ball i tradició va-
lenciana per parelles, en la qual 
van participar les Reines Falleres 
de Burriana 2024, Laia Moli-
na i Anna Solà qui van obrir la 
Dansà, i membres de les seues 
Corts d'Honor, la regidora de Fa-
lles i presidenta de la Junta Local 
Fallera JLF, Paloma Boix, el presi-
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dent de la Federació de Falles de Burriana, Salvador Doménech i membres de la JLF, acompanyats pel Grup de Danses Tradicionals 
l'Arenilla i el Grup De Balls Populars Les Folíes de Carcaixent, que es van sumar a la iniciativa. Per la seua part, la Colla de Dolçainers 
i Tabaleters de Burriana, van aportar el seu gra d'arena posant la banda sonora al matí del 5 de maig, tant en la cercavila del trasllat 
de la imatge com durant l'execució de les danses.

Els participants van iniciar els assajos de ball en la Llar Fallera a inicis del mes d'abril, en els quals cada dimarts i dijous, en torns 
de vesprada i nit, van ser instruïts i van practicar esta dansa fins a la data de l'acte, tot coordinat per Elena Sales, membre de JLF, 
presidenta de la Cofraria de la Mare de Déu dels Desemparats i component del Grup De Balls Populars Les Folíes de Carcaixent.

Al multitudinari esdeveniment van assistir l'Alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, la regidora de Falles, Paloma Boix, junt a 
membres de la corporació municipal i membres de la Confraria de la Mare de Déu dels Desemparats de Burriana.

Boix va destacar “la gran implicació del col·lectiu faller, qui han dedicat hores d'assaig i s'han animat a manifestar les nostres 
arrels en una emotiva jornada de ball, tradició i devoció”. “Amb motiu que les Falles de Burriana hagen aconseguit declararse 
Festes d'Interés Turístic Autonòmic, este equip de Govern ha assumit el repte i la responsabilitat per innovar en els nostres 
actes amb la finalitat de fer més grans les nostres festes i enaltint les nostres tradicions”, va resoldre l'Edil.

PROCESSÓ DE LA MARE DE DÉU DELS DESEMPARATS
Els veïns de Burriana van mostrar la seua devoció per la Mare de Déu dels Desemparats en la celebració de l'Eucaristia, presidida pel 
Bisbe de Segorbe-Castelló, D. Casimiro López, i posterior processó pel barri; que va comptar amb la participació de les comissions 
falleres de la localitat, com a culminació a una jornada d'actes commemoratius com la visita als malalts o la vigília.

Centenars de veïns van rebre a la Verge en la seua processó, que enguany va comptar amb la particularitat d'iniciar el recorregut 
des del Convent de la Sagrada Família en la Plaça de les Monges, ja que es va procedir al trasllat de la imatge des de la Parròquia 
de Nostra Senyora dels Desemparats, en la Ronda Panderola, fins a la seua nova ubicació.

Al solemne acte van acudir l'Alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, la regidora de Festes, Paloma Boix, juntament amb les 
Reines Falleres de Burriana 2024, Laia Molina i Anna Solà, membres de la corporació municipal i la Confraria de la Mare de Déu.
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PLANTÀ DE LES CREUS DE MAIG 2024
Les Falles de Burriana van traure al carrer les seues Creus de Maig de 2024, con-
vertint la capital de la Plana Baixa en un immens i acolorit jardí durant tot el cap de 
setmana.

Durant la vesprada del 18 de maig, les comissions falleres del municipi van 
ultimar els detalls de les seues Creus amb la instal·lació de les estructures que 
han confeccionat en els casals durant les varies setmanes i que van acabar 
cobrint  amb clavells.

Estos jardins efímers s'emplacen respectant la ubicació on cada Falla plantarà el seu 
monument faller durant les Falles de 2025, ja que suposen l'inici del nou exercici faller, 
després de la culminació de les Falles 2024 amb la “Cremà” del passat 19 de març.

L'Alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, juntament amb la regidora de Falles i 
presidenta de la Junta Local Fallera, Paloma Boix, les Reines Falleres de Burriana 2024, 
Laia Molina i Anna Solà, i les seues Corts d'Honor, i membres de la corporació municipal, 
van realitzar la tradicional visita a les creus en la “nit de la Plantà”.

ENTREGA DELS PREMIS DE LES CREUS DE MAIG 2024

Es va celebrar el lliurament de premis de les Creus de 
Maig 2024. En la categoria adulta, el primer premi va 
ser per a la Falla Barri L'Escorredor, el segon per a la 
Falla Barri València i el tercer per a la Creu de la Falla 
Don Bosco. En categoria infantil, la Falla Barri La Bos-
ca va aconseguir el primer premi, el segon va ser per 
a la Falla Barri València, i el tercer per a la Falla Barri 
L'Escorredor.

A més, la Falla Barri València va aconseguir el premi a 
la millor Creu de Burriana d'enguany. Per la seua part, 
la Falla Barri La Bosca va aconseguir el premi a la mi-
llor Creu de la categoria infantil.

També es va entregar el premi a la Falla guanyadora del 
concurs de selfies de Falles, en el qual les comissions 
falleres van participar en la promoció de les festes jose-
fines mitjançant el #BurrianaEnFalles. La Falla guanya-
dora va ser la Falla Chicharro.

En l'acte van estar presents l'Alcalde de Burriana, Jorge 
Monferrer Daudí, la regidora de Falles i presidenta de 
la Junta Local Fallera, Paloma Boix, i les Reines Falleres 
2024, Laia Molina i Anna Solà.
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Creació de 70 noves places d'aparcament a la zona del Grau

Obertura al trànsit de l'accés a la Serratella

L’Ajuntament de Burriana, a través de la Regidoria de 
Via Pública, Urbanisme i en coordinació amb Segure-
tat Ciutadana, liderades pels regidors Mario Trullén, 

Juan Canós i Antonio Ferrándiz respectivament, van con-
tinuar amb el Pla d'ampliació d'espais per a estaciona-
ment a la ciutat. Un pla que té com a objectiu augmentar 
substancialment els espais reservats per a estacionar ve-
hicles a la via pública, tant a la ciutat com a la seua zona 
marítima, i que després de la modificació de circulació de 
diversos carrers i avingudes ha creat al voltant de 70 no-
ves places d'aparcament a la zona del Grau.

Cal recordar que l'equip de govern està mantenint reunions 
amb els propietaris de solars en desús per a posar-los a la 
disposició de la ciutadania, i donar resposta a l'alta densitat 
de vehicles que pateix Burriana en episodis puntuals i zones 
específiques de la localitat. De fet, ja s'està actuant, o s'ac-
tuarà en els pròxims mesos, sobre diversos solars urbans 
per a condicionar-los com a aparcaments, per a la qual cosa 
s'ha aconseguit arribar a acords en benefici de l'interés ge-
neral amb els propietaris. Després de les primeres places 
creades a la zona marítima de Burriana; entre l'avinguda de 
la Mediterrània, carrer de les Oliveres i l'escullera de Ponent, 
amb motiu de l'augment de l'afluència els dies de Setmana 
Santa, ara també s'han ampliat a la zona del Grau, abans que 
comence la temporada estival.

La zona del Grau de Burriana és una àrea especialment com-
plicada durant el període estival, ja que augmenta conside-
rablement la població per l'arribada de visitants i residents. 
Els veïns de la zona han expressat de manera constant la 
dificultat per a estacionar els vehicles, uns problemes que 
podrien agreujar-se encara més, amb la posada en marxa 

L’Ajuntament de Burria- na, a 
través de la Regidoria d'Ur-
banisme liderada per Juan 

Canós, va reobrir al trànsit l'ac-
cés convencional del camí de la 
Serratella.

Una via de vital importància per 
a la connexió entre la zona lito-
ral sud i el nucli urbà de Burriana 
que va romandre tancada, durant 
aproximadament quatre setma-
nes, a causa de les obres per a la 
futura instal·lació dels caragols 
d'Arquimedes.

del futur projecte constructiu per a l'estabilització de l'entorn 
de la desembocadura del riu Anna, que pretén el Ministeri per 
a la Transició Ecològica i el Repte Demogràfic. El futur projec-
te té prevista l'eliminació de zones d'aparcament en primera 
línia de platja i la d'un sentit de circulació a la carretera del 
Grau, raons per les quals el govern municipal va presentar 
al·legacions amb l'objectiu d'evitar complicacions en el trànsit 
i estacionament en una zona d'alta densitat durant els mesos 
d'estiu.

“La zona del Grau de Burriana és deficitària en places 
d'aparcament. Després de les nombroses reivindicacions 
i peticions rebudes per part dels veïns, s'està prioritzant 
la creació de nous espais d'estacionament, abans que co-
mence la temporada alta i, per tant, l'augment de visitants 
i residents al litoral de la ciutat”, va detallar el regidor d'Ur-
banisme, Juan Canós.



L'IVACE concedeix a Burriana més de 140.000 euros per a 
millorar i modernitzar l'àrea industrial Carabona
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Rehabilitació de la façana del Teatre Payà i millora de 
l'entorn de la Font del Vi

L’Ajuntament de Burriana, a través de les regidories d'Ur-
banisme i Via Pública, va anunciar una inversió de prop 
de 350.000 euros per a la rehabilitació del Teatre Payà 

i la posada en valor de l'entorn de la Font del Vi, recentment 
declarada com a Festa d'Interés Autonòmic. Unes actuacions 
que es realitzaran gràcies al Pla provincial d'obres i serveis 
2024-2025, conegut com ‘Diputació Impulsa’. El Pla Impul-
sa, desenvolupat per la primera presidenta de la Diputació 
de Castelló, Marta Barrachina, té com a objectiu incrementar 
l'autonomia local, reduir la burocràcia i incrementar el finança-
ment per als municipis de la província.

decidit restaurar l'immoble i fer-ho amb un projecte digne d'un 
edifici carregat d'història i un dels més singulars de la ciutat. Per 
a això, utilitzarà 150.000 euros procedents de la Diputació, més 
100.000 euros a càrrec dels pressupostos municipals de 2024.

Cal recordar que el nou equip de govern, després d'assumir 
l'executiu municipal, va fer unes primeres actuacions per a as-
segurar-ne el perímetre a causa del perill per despreniments 
i la proximitat de diversos centres educatius i el tràfec de vi-
anants. “Una vegada demolit l'aplacat ceràmic en mal estat i 
instal·lades les malles de seguretat per a evitar més caigudes 
de material ceràmic a la via pública, en l'executiu municipal 
hem avançat en el projecte per a la seua futura rehabilitació”, 
va detallar l'edil d'Urbanisme, Juan Canós.

Ara, a través dels fons de la institució provincial, Canós va 
explicar que “la rehabilitació tindrà una harmonia visual i ar-
quitectònica a l'altura del que simbolitza el Teatre Payà per a 
Burriana. L'actuació prevista es realitzarà en la part més visible 
de l'immoble, l'accés al teatre així com la part del carrer Vicent 
Marco i Miranda, amb façana ventilada ceràmica, dotant d'un 
acabat digne aquest edifici”. “Després d'anys d'inacció al Teatre 
Payà, el nostre epicentre cultural i artístic prompte recuperarà 
la seua esplendor”, va valorar Canós.

Per la seua part, el regidor de Via Pública, Mario Trullén, va 
avançar que “millorarem l'entorn urbà de la Font del Vi, amb 
una inversió pròxima a 90.000 euros, amb l'objectiu de con-
tinuar fent les nostres festes més grans i atraure turisme 
a la nostra ciutat”. Per últim, Trullén va agrair “a la institució 
provincial l'autonomia i l'agilitat del Pla Impulsa per a dotar de 
recursos econòmics els projectes necessaris per a Burriana”.

L'Institut Valencià de Competitivitat Empresarial (IVACE) va concedir 
a l'Ajuntament de Burriana més de 140.000 euros per a millorar i 
modernitzar l'àrea industrial Carabona. Les actuacions al polígon 
d'industrial, de 413.600 metres quadrats, milloraran la mobilitat 
urbana, l'enllumenat públic, sistemes de gestió de residus, així com 
les zones verdes i zones d'aparcament.

El Programa de Millora Infraestructures Parcs Empresarials de l'IVA-
CE té com a objectiu millorar, modernitzar i dotar l'àrea industrial de 
les infraestructures i serveis que requereix, per a potenciar i afavorir 
la implantació de noves indústries que reactiven l'activitat econò-
mica, així com millorar la productivitat de les empreses ja establides.

En tot allò referent a millorar el transport públic, els treballs crearan 
un carril bici i s'adequaran les marquesines de les parades d'auto-
bús, junt amb nous espais per a

l’estacionament de vehicles i bicicletes. A més, està previst crear 
punts de recàrrega per a vehicles, bicicletes i patinets elèctrics dins 
d'aquesta àrea.

Respecte a l'enllumenat públic, es millorarà l'eficiència energètica 
i també s'implantarà un sistema de gestió de residus capaç de la 
correcta identificació dels codis LER dels residus generats per a de-
terminar els tractaments més adequats. Així mateix, es construiran 
zones verdes sobre les vies per a recorreguts biosaludables, que 
fomentaran la regeneració paisatgística i ambiental del polígon, i 
s'habilitaran nous espais d'aparcament juntament amb voreres 
més àmplies i nous accessos.

“Aquestes ajudes ens permeten potenciar les nostres àrees indus-
trials i continuar desenvolupant aquests importants espais per a 
atraure empreses i fomentar la creació d'ocupació a la nostra ciu-
tat”, va valorar el regidor d'Urbanisme, Juan Canós.

Un finançament de 250.000 euros que, en el cas de la capital de 
la Plana Baixa, serà destinat, en la seua major part, a rehabilitar 
la façana del Teatre Payà, que ha patit una gran deterioració els 
últims anys. Així, des de 2017, els tècnics municipals han alertat 
de ruptures i despreniments del revestiment de la façana, pos-
siblement causats pels moviments de dilatació de l'estructura. 
Després d'esgotar el termini per a reclamar a l’assegurança de-
cennal i després de no haver executat en la seua totalitat la par-
tida de 120.000 euros en els pressupostos de 2023 per a actua-
cions en l'edifici la passada legislatura, el nou equip de govern ha 
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VÍA PÚBLICA

Burriana verifica la construcció dels caragols d'Arquimedes 
de la Serratella

Millora de l'accés i neteja de les platges de Burriana

L’Ajuntament de Burriana, a través de la Regidoria de 
Poblats Marítims i Via Pública, dirigides per Mario Tru-
llén, juntament amb tècnics municipals, van verificar 

l'estat i el nivell d'execució dels caragols d'Arquimedes que 
s'instal·laran a la Serratella. Els dos caragols d'Arquimedes 
tenen un pes total de 40 tones, elevaran l'aigua 2,20 me-
tres per a salvar la mar i són capaços d'evacuar 2.900 litres 
per segon, amb l'objectiu de pal·liar la problemàtica de les 
inundacions en aquesta zona.

Les obres, que es van iniciar al mes de febrer passat, van ser 
adjudicades mitjançant dos lots diferents. El primer lot d’obra 
civil i equips es va adjudicar per 686.510,73 euros amb un ter-
mini d'execució de 7 mesos. Quant al segon lot, d’instal·lació 
dels caragols d'Arquimedes, va ser adjudicat per un valor de 
443.745,42 € i un termini d'execució de 5 mesos.

Els caragols d'Arquimedes serviran per a elevar l'aigua enfront 
de la costa i d'aquesta forma pal·liar les inundacions que pateix la 
zona en episodis d'intenses precipitacions i fort onatge marítim.

L ’Ajuntament de Burriana, a través de la Regidoria de 
Via Pública, liderada per Mario Trullén, va realitzar ac-
tuacions per a millorar l'accés i la neteja de les platges 

respectant l'entorn natural del litoral borrianenc.

D'aquesta forma, es van fer treballs d'adequació i manteni-
ment a la platja de grava del Grau, així com la de la Malva-ro-
sa i la de l'Arenal, respectant l'ecosistema dunar i garantint 
la protecció d'aquest entorn natural.

 Així doncs, amb aquesta obra es pretén recuperar el sistema 
de drenatge a la mar entre el camí de Ballester i la Coixa, on 
fa dècades van ser tancades les goles que abocaven l'aigua al 
Mediterrani.

Respecte als terminis previstos, el regidor de Via Pública i 
Poblats Ma-
rítims, Mario 
Trullén, va 
avançar que 
“les obres 
que preparen 
el terreny per 
a l'arribada 
dels caragols 
a Burriana fi-
nalitzaran al mes de  juny,  mentre que la instal·lació d’aquests 
començarà de manera paral·lela, però no està previst que fina-
litze fins a setembre”. “La visita ha sigut molt satisfactòria i tot 
avança segons el previst”, ha detallat Trullén.

Aquest any el condicionament de la platja es va avançar un mes 
respecte a anys anteriors i es van instal·lar les passarel·les que 
permeten un accés més fàcil i còmode per a les persones de 
totes les edats, especialment aquelles amb mobilitat reduïda.

A més, es va incrementar, en tres més, el nombre d'ac-
cessos a la platja amb passarel·la, i es va allargar el tram 
d'aquestes passarel·les en la mesura que era possible, en 
concret la passarel·la de l'entrador de l'Hotel Aloha, la qual 
té una accessibilitat de 104 metres de longitud, arribant a 
escassos metres de la vora de la mar.
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Burriana va constituir la mesa de la sequera per a combatre 
la falta de precipitacions al municipi

Pavimentació de 600 metres quadrats al Cementeri 

L’Ajuntament de Burriana va constituir la mesa de la 
sequera per a combatre la falta de precipitacions que 
afecta el municipi. Després d'aprovar el Pla d'emer-

gències municipal de sequera, amb l'objectiu d'estalviar 
recursos hídrics i adaptar els protocols davant futurs nous 
episodis de sequera, ara, en situació d'alerta, el consistori 
va activar els protocols per a desenvolupar i continuar amb 
el full de ruta iniciat en compliment de la Llei 10/2001, de 
5 de juliol, del Pla hidrològic nacional, on l'Ajuntament de 
Burriana, com a administració pública responsable de sis-
temes de proveïment urbà que atén una població superior 
de 20.000 habitants, ha de disposar d'un pla d'emergència 
davant aquestes situacions.

Per això, durant la reunió i constitució de la mesa de la se-
quera, el consistori va adoptar mesures per a fomentar i 

L’Ajuntament de Burriana pavimentarà 600 metres qua-
drats al Cementeri Municipal per a donar resposta a les 
peticions veïnals sobre el mal estat d'alguns vials interns 

del recinte, que han provocat caigudes de persones d'avança-
da edat. A més, dins de la inversió de quasi 100.000 euros que 
destinarà l'equip de govern a les millores en el cementeri, es 
realitzaran també tasques d'impermeabilització en 30 me-
tres de coberta, que actualment pateixen filtracions d’aigua, 
amb l'objectiu de frenar la deterioració.

Així mateix, està planificat pintar 320 metres quadrats en la part 
més antiga del cementeri municipal, amb l'objectiu de millorar visu-
alment el cementeri vell, la zona que porta més temps construïda.

conscienciar la ciutadania de la importància de l'estalvi hídric. 
Addicionalment, es va iniciar el desenvolupament d'una or-
denança municipal, que haurà de ser ratificada en Ple, per a 
dotar de seguretat jurídica i anticipar-se davant futures me-
sures en una situació hipotètica de vertadera emergència que 
comportaria mesures més restrictives.

També, en la trobada, es va instar l'empresa concessionària 
a continuar realitzant actuacions per a mitigar les fuites en 
la xarxa d'aigua potable, establir el reg de parcs i jardins en 
horari nocturn per a evitar l'evaporació d'aigua, així com rea-
litzar un estudi exhaustiu de la despesa en aigua potable que 
suposen els edificis públics.

Per últim, s'aniran implementant mesures per a reduir l'aigua 
potable en tots els serveis municipals i aquells que desenvo-
lupen les empreses concessionàries a la ciutat.

Unes actuacions que se sumen a la recent ampliació en la 
urbanització i la construcció de 200 nínxols i 72 columbaris 
en el Cementeri Municipal, en què es va arribar a ampliar el 
recinte municipal de la capital de la Plana Baixa en una àrea 
de 644,37 metres quadrats i que va suposar una inversió de 
quasi 300.000 euros.

Sobre aquest tema, el regidor de Cementeri, Mario Trullén, ha 
detallat que “les actuacions dels últims mesos estan donant 
resposta a les necessitats d'una ciutat de la grandària pobla-
cional de Burriana, i estan resolent els problemes arrossegats 
per la falta de manteniment dels últims anys”.
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PATRIMONIO

Inici de les obres de rehabilitació de l'arxiu municipal

III Jornades Educatives municipals "Burriana inclou"

L’Ajuntament de Burriana va iniciar les obres de reha-
bilitació de l'arxiu municipal situat al carrer de Sant 
Cristòfol, que va ser tancat al mes de març passat per 

risc de solsida. Les actuacions van incloure unes prime-
res labors d'apuntalament, per a assegurar l'estructura de 
l'edifici i també es van iniciar els treballs d'impermeabilit-
zació i condicionament.

Després d'una inspecció instada per l'equip de govern, l'infor-
me tècnic va detectar desperfectes i danys importants en la 
seua estructura porticada. S'observaven despreniments del 
recobriment ceràmic de les biguetes, quedant el ferro oxidat 
a la vista, possiblement a causa de les contínues filtracions 
d'aigua en els últims anys. La revisió de l'immoble, que data 
de 1965, també va revelar danys similars coincidents amb un 
altre pati de llums i els banys dels pisos superiors, així com 
una bigueta afectada.

En l'actualitat, l'immoble s'estava utilitzant com a arxiu muni-
cipal fins a la seua clausura, però l'edifici ha mancat del man-
teniment adequat durant els últims anys i, per

 

L’Auditori Juan Varea va acollir les III Jornades Educa-
tives municipals “Burriana inclou”, organitzades per 
l'Ajuntament de Burriana a través de la Regidoria 

d'Educació, liderada per Alejandro Clausell, amb la col·la-
boració del Centre de Formació del Professorat i la coordi-
nació de docents de la localitat.

Aquesta edició va portar com a objectiu divulgar experièn-
cies que acosten l'escola i la família, abordant el repte de la 
coeducació. Així doncs, durant dos dies, sumant un total de 
10 hores, diferents ponents van abordar la necessitat d'una 
educació que promoga la igualtat en tots els aspectes i des 
d'una edat primerenca, les bones pràctiques educatives en el 
nostre entorn més pròxim, metodologies i recursos pedagò-
gics per a la coeducació i reflexions sobre la importància del 
respecte a la diversitat en general.

això, va haver de ser precintat i es va procedir a impedir de 
manera immediata el seu ús.

Sobre aquest tema, el regidor de Patrimoni, Alejandro Clau-
sell, va valorar “l'esforç econòmic que està destinant l'equip 
de govern durant els primers mesos de legislatura, a causa 
de la falta de manteniment de la immensa majoria d'edificis 
públics de Burriana durant els últims anys”, i va assegurar que 
“esperem a la major celeritat possible reobrir les dependèn-
cies i que puga continuar l'activitat d'arxiu municipal després 
d'una inversió per a la seua rehabilitació”.

A través de nombrosos ponents de qualitat, com el líder de la 
banda musical Maldita Nerea, Jorge Ruiz, en qualitat de terapeu-
ta i professor d'Audició i Llenguatge, la periodista i presentadora 
Carolina Ferre i la sociòloga i investigadora Amparo Tomé, entre 
altres representants de la comunitat educativa que van oferir 
les seues experiències, es va dissertar sobre la importància de la 
coeducació, es va fomentar la reflexió crítica i es van oferir eines 
pràctiques per al professorat assistent en matèria de coeducació.

L'acte va comptar amb la presència del regidor d'Educació, 
Àlex Clausell, la directora territorial d'Educació, María Esteve, 
i els inspectors d'Educació Alejandro Amposta i Eva Aparici, 
que van acudir-hi per donar la benvinguda als participants i 
conéixer de primera mà les activitats programades; a més 
de l'assistència del professorat d'educació infantil, primària i 
secundària que va assistir a les jornades.

educació
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EDUCACIÓN

Burriana va celebrar el Dia d'Europa amb activitats  
al'IES Llombai

Amb motiu de la celebració del Dia d'Europa, l'IES Llombai de 
Burriana va organitzar a través del seu equip de Dinamitza-
ció Lingüística un enregistrament en directe d'un programa 
de ràdio, en què es van explicar els programes i activitats que 
desenvolupa el centre d'educació secundària juntament amb 
l'alumnat, com ara accions de sostenibilitat, el programa Eras-
mus + i intercanvis amb països de la UE. Així doncs, l'alcalde 
de Burriana, Jorge Mon- ferrer Daudí, va acudir a l'emissió de 
l'especial radiofònic per tal d’agrair les labors que du a terme 
l'institut per posar en valor “els beneficis de la Unió Europea 
i donar la importància necessària per a continuar treballant 
per una Europa forta i cohesionada”.

L'IES Llombai també va participar en la jornada en commemo-
ració d'Europa organitzada per la Diputació de Castelló. Cal re-
cordar que és el primer centre de la província de Castelló que 

s’ha convertit en escola ambaixadora. Després d'anys realitzant 
activitats per Europa, als quatre anys va aconseguir el distintiu 
d'Escola Mentora MEPA, l'única en tota la província, exercint així 
de tutora d'ambaixadors. Actualment, hi ha 150 centres am-
baixadors en tot Espanya i només 30 escoles mentores. A més, 
enguany, els seus alumnes van tindre el privilegi de participar en 
el programa Euroscola, en el qual els estudiants Burrianencs van 
acudir al Parlament Europeu com a representació espanyola per 
a debatre sobre temes que concerneixen els joves.

Per la seua part, el regidor d'Educació, Alejandro Clausell, va 
valorar “la importància de transmetre als alumnes els valors 
europeus i la rellevància de les decisions que es prenen en les 
seues institucions”. “Tindre un referent educatiu com és l'IES 
Llombai en temes europeus ompli d'orgull tota la nostra ciutat”, 
va concloure Clausell.

Es van celebrar a la sala de plens de l'Ajuntament de 
Burriana les reunions de les comissions d'escolaritza-
ció i coordinació d'infantil-primària i d'ESO-batxillerat, 
dirigides pel regidor d'Educació, Alejandro Clausell.  
En aquestes sessions es va convocar els representants 

de tots els centres educatius de Burriana i els inspec-

tors d'Educació, Alejandro Amposta i Eva Aparici, amb 

l'objectiu de coordinar les diferents administracions 

amb vista al pròxim procés d'admissió escolar.

Reunions d'escolarització i coordinació de les 
administracions per al procés d'admissió

 Per a tal fi, la Conselleria 
d'Educació va llançar la pla-
taforma adminova.gva.es, un 
nou web destinat al procés 
d'admissió d'alumnat per al 
curs escolar 2024/25 i que 
facilitarà a les famílies el pro-
cés d'admissió i matriculació 
en totes les etapes, així com 
en escoles d'idiomes, ense-
nyaments Esportius, música i 
dansa i cicles d'arts plàstiques 
i disseny.
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FAMILIA

SERVeis SOCIALS

L'alumnat del Centre d'Envelliment Actiu CEA va celebrar 
el sopar de pa i porta anual de fi de curs 

Més de 1.000 personas participan en la “VIII Cursa de les 
Dones” de Burriana 

Professors, tècnics, psicòlegs i altres actors implicats en els 
tallers i cursos que s'imparteixen al centre van acompanyar els 
majors en la seua celebració per la finalització de les activitats 
d'enguany.

A l'acte van estar convidats l'alcalde de Burriana, Jorge Monferrer 
Daudí, i la regidora de Família, Beatriz Conejero, així com mem-
bres de la corporació municipal.

A l'inici de la cita, la directora del centre, Pilar Paulo, va dedicar 
unes paraules a totes aquelles persones que durant aquest curs 
han participat en algun dels 76 grups d'activitats que la Gene-

Els carrers de Burriana es van tenyir de rosa amb la tra-
dicional Cursa de les Dones de Burriana en favor de la 
lluita contra el càncer de mama, organitzada per l'Ajun-
tament de Burriana i la Fundació Le Cadó.

Més de mil persones van participar en la VIII edició 
d'aquesta carrera solidària de 5 km de recorregut, do-
nant suport a la causa; ja que, com cada any, el beneficis 
es destinen íntegrament a projectes d'investigació per 

ralitat Valenciana ha oferit en aquest curs, com ara activitats fi-
sicoesportives, de prevenció, manteniment de la salut i formació 
en hàbits saludables, i tallers ocupacionals, d'oci i convivència, 
entre altres.

Per finalitzar, l'orquestra Twins va amenitzar la nit amb un mul-
titudinari ball per a tots els assistents.

a la lluita contra el càncer de mama de repercussió na-
cional.

L'alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, junt amb el 
regidor d'Esports, Fran Capdevila, la regidora de Serveis 
Socials, Isabel Monfort, i altres membres de la corpo-
ració municipal, van participar en l'acte, acompanyats 
per la presidenta de la Fundació, Elvira Monferrer, la 
vicepresidenta, Susana Pérez, i altres membres de la 
fundació.
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CULTURA

Traver Calzada va exposar al CMC La Mercè

Més de 500 persones van visitar el Museu Arqueològic de 
Burriana

A Regidoria de Cultura de l'Ajuntament de Burriana, 
liderada per Jesús Albiol, va exposar al CMC La Mercé 
l'exposició “Pintura” de l'artista borrianenc Vicente 

Traver Calzada.

En aquesta ocasió, Traver va plantejar una obra una miqueta di-
ferent de les seues anteriors creacions, més conceptual i variada 
en temàtica, encara que mai perdent l'essència del seu tradici-
onal domini de la tècnica i el mestratge en el treball del color i la 
seua àmplia varietat cromàtica. Des de paisatges fins a natures 
mortes, passant per autoretrats, es va poder veure en aquesta 
mostra una miscel·lània que recorre diferents aspectes de la pro-
lífica obra de l'autor.

Vicente Traver Calzada és un dels artistes plàstics Burrianencs 
més reconeguts i un dels més destacats a escala provincial. El 
seu domini de la tècnica li permet brillar en diversos camps. L'oli 

E l Museu Arqueològic Municipal de Burriana va ce-
lebrar el Dia Internacional dels Museus de l'ICOM 
(Consell Internacional de Museus de la Unesco) 

els dies 17 i 18 de maig amb una gran afluència de 

és la seua tècnica més destacada, encara que treballa també el 
tremp, l'encàustica i el gravat. Quant a gènere destaca el seu tre-
ball del retrat, el qual combina perfectament en les seues obres 
en tota mena de format.

Obres de Traver Calzada estan presents en col·leccions tan im-
portants com la Hispanic Society de Nova York, el Museu Sant 
Pius V de València, el Museu d'Art Modern de l'Alhambra de Gra-
nada, el Museu d'Art Contemporani de Vilafamés, el Museu de 
Mina a Egipte, el Palau de la Diputació de Castelló, el Palau de 
la Diputació de València, el Palau de la Generalitat Valenciana, 
els ajuntaments de Burriana i de Castelló, la Col·lecció Bancaixa, 
la Caixa Rural de Burriana i nombroses col·leccions nacionals i 
estrangeres, tant privades com públiques o institucionals.

públic. Quasi 500 persones de Burriana i d'altres muni-
cipis com Castelló, Vila-real, Almassora, Nules o Xilxes 
es van acostar a conéixer en primícia una de les sales 
del museu que està finalitzant el seu procés de refor-
ma, i a més van poder veure el magatzem i el laboratori 
del museu, espais que normalment no estan oberts al 
públic.

A través de visites guiades, persones de totes les edats van 
poder conéixer tot el procés que implica l'entrada d'una peça 
als magatzems del museu fins que aquesta arriba a les vi-
trines. Les visites, les va dur a terme el personal del museu, 
amb la col·laboració de l'Aula d'Arqueologia Mediterrània de 
la Universitat Jaume I, els alumnes de la qual, a més, van 
realitzar pràctiques amb material del museu.

Jesús Albiol, regidor de Cultura, va valorar molt positivament 
les jornades de portes obertes i va indicar que “les visites 
van ser molt instructives a l'hora de conéixer el procés 
del treball i la investigació en un museu, a més van alçar 
moltes expectatives per conéixer la futura remodelació del 
Museu Arqueològic”.
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CMA

Termini de matrícula per al pròxim curs del Centre Municipal 
de les Arts

Javier Latorre, Maribel Gallardo y Eva López Crevillén, trío d' 
asos per a les clases magistrales del CMA

l Centre Municipal de les Arts de Burriana va obrir el període de 
matriculació per al pròxim curs 2024- 2025. Així doncs, les per-
sones que desitgen inscriure’s en les activitats de música, dansa, 
arts plàstiques o teatre poden emplenar el formulari d'inscripció 
en el web www.cmeviciana.es o dirigir-se a la Secretaria del cen-
tre artístic.

Com a principal novetat, en l'àrea de música, el centre borrianenc 
oferirà classes d'Iniciació a la Música per a 6 i 7 anys (alumnat de 
5 anys, consulteu en Secretaria). L'activitat compta amb una hora 
a la setmana de Llenguatge Musical, en el qual es treballarà la 
part teòrica a través de la metodologia interactiva d'Aula Virtual 
Música, i 30 minuts d'instrument. Aquesta classe serà individual 
i permetrà a l'alumnat tindre la primera presa de contacte amb 
l'instrument que trie. El preu d'aquesta activitat és de 245 €/any 
(27,22 €/ mes). Cal esmentar que aquesta nova activitat serà 
totalment compatible amb Jardí Artístic.

De la mateixa manera, en l'àrea de dansa també s'inclouen no-
vetats per al pròxim curs. Així doncs, es dona un impuls a les ac-
tivitats infantils amb les classes de Balls Tradicionals Infantils, 
a partir de 6 anys, i amb les classes de Funky, per a alumnat de 
8 a 12 anys. El preu és de 92,50 €/any (10,27 €/ mes) per a les 
classes de folklore valencià, mentre que les classes de Funky in-

El Centre Municipal de les Arts de Burriana va organit-
zar un cicle de classes magistrals de dansa en el qual 
els ballarins, coreògrafs i mestres Javier Latorre (Premi 

Nacional de Dansa), Maribel Gallardo (mestra repetidora del 
Ballet Nacional d'Espanya i Medalla d'Or al Mèrit de les Belles 
Arts) i Eva López Crevillén (directora del Conservatori Superior 
de Dansa María de Ávila de Madrid) van ser els protagonistes. 
Coincidint amb la celebració de la XXVII Convocatòria Nacional 
de Dansa Ciutat de Castelló, el centre borrianenc va aprofitar 
la presència dels esmentats mestres a la província per a poder 
organitzar les jornades formatives.

Així doncs, el dissabte 18 de maig, va ser el torn del ballador i 
coreògraf Javier Latorre, figura reconeguda dins del flamenc, que 
va impartir tres hores de classe a un alumnat que estava entu-

fantil tenen un cost de 185 €/any (20,55 €/ mes). També s'ha 
creat l'activitat Flamenc Sènior, adreçada a majors de 60 anys i 
que s'impartirà de matí. El cost d'aquesta classe serà de 64 €/
any (7,10 €/mes).

Aquestes novetats se sumen a l'àmplia llista d'activitats artísti-
ques que el centre ja ofereix i en les quals la música, la dansa, les 
arts plàstiques i el teatre són el fil conductor. Així, des de l'any i 
sense límit d'edat, les persones amants l'art poden trobar al cen-
tre el seu aliat perfecte per a les hores d'oci i temps lliure. A més, 
per a les persones que desitgen realitzar estudis oficials de mú-
sica, el Conservatori Elemental de Música Abel Mus, integrat en 
el Centre Municipal de les Arts, és l’únic centre reglat del municipi 
i permet obtindre la titulació oficial d'ensenyaments elementals.

siasmat. El diumenge 
19 de maig, la ba-
llarina i docent Eva 
López-Crevillén va 
prendre el relleu i va 
impartir una classe de 
dansa clàssica, en la 
qual va comptar amb

l’acompanyament del pianista César Carro. Seguidament, va 
oferir un taller de dansa contemporània en el qual es va tre-
ballar repertori del reconegut coreògraf Nacho Duato. Cal es-
mentar que Eva López-Crevillén és assistent coreogràfica de 
Nacho Duato i, durant més de vint anys, ha ballat en infinitat 
de produccions, interpretant els principals papers del repertori 
clàssic, neoclàssic i contemporani.

Per a completar el cartell d'artistes de 
primer nivell, Maribel Gallardo, mestra 
repetidora del Ballet Nacional d'Espa-
nya, va impartir una classe magistral de 
sansa estilitzada, en la qual també va 
estar acompanyada pel pianista de la 
casa, César Carro. Durant la classe es va 
treballar tècnica de la dansa espanyola i 
variacions per fandangos, amb el «toc de 
palillos» com a protagonista.
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Activitats "Estiu amb art” per al mes de juliol

Concert didàctic de piano del Centre Municipal de les Arts i 
el Conservatori Superior de Música Salvador Seguí de Castelló

El Centre Municipal de les Arts de 
Burriana va presentar la seua pro-
gramació estival per a afavorir que 

l’alumnat infantil i juvenil puga realitzar 
activitats extraescolars i permetre la 
conciliació durant el període vacacional 
del mes de juliol. Així doncs, el centre 
borrianenc va preparar el cicle “Estiu 
amb art”, que engloba una nova edició 
de l'Escola d'Estiu Artística, la Setmana 
Musical i la Setmana de la Dansa.

L'Escola d'Estiu Artística té com a inici l'1 
de juliol i abastarà les quatre setmanes 
del mes, sent el 26 de juliol l'última jorna-
da de l'activitat. Durant tot el mes, de 9.00 
a 13.00 hores, l'alumnat realitzarà tallers i 
activitats que engloben les diferents arts 
que es treballen de manera anual al cen-
tre. Aquesta iniciativa d'oci i temps lliure està pensada per a 
alumnat de 4 a 12 anys i, durant les diferents sessions, de 
dilluns a divendres, l'alumnat realitzarà activitats de música, 
dansa i arts plàstiques.

Pel que es fa a activitats més específiques, de l'1 al 5 de ju-
liol també està previst realitzar la Setmana de la Dansa, un 
cicle de monogràfics en què l'alumnat gaudeix d'una setma-
na intensiva de classes que trenca amb la rutina de tot l'any. 
Aquestes activitats, pensades per a adolescents, se celebra-

El Centre Municipal de les Arts de Burriana i Conser-
vatori Superior de Música Salvador Seguí de Castelló 
(CSMC Salvador Seguí) van protagonitzar una ves-

prada de convivència artística a l'Auditori Juan Varea de 
Burriana. Així doncs, l'alumnat de Piano d'Ensenyaments 
Superiors de Música, junt amb el seu professor Juan Carlos 
Cornelles, va oferir un recital de piano en el qual l'alumnat 
de Piano del Conservatori Elemental de Música Abel Mus 
va ser protagonista d'excepció com a públic. 

ran d'11.00 a 14.00 hores. Per a completar l'oferta formativa 
del mes de juliol, el departament de Música organitza la Set-
mana Musical, dirigida a alumnat de 8 a 14 anys amb conei-
xements previs de música. Durant aqueixa setmana, els par-
ticipants comptaran amb sessions de 09.00 a 13.00 hores en 
les quals treballaran amb el professorat especialista, tallers 
de música, treball d'agrupacions instrumentals i un concert 
final. Cal esmentar que els continguts estan adaptats al nivell 
instrumental de l'alumnat.

Durant el recital l'alumnat d'Ensenyaments Superiors va 
interpretar diverses peces, al mateix temps que s'ana-
ven presentant i explicant què era el que anaven a inter-
pretar. Cada pianista explicava la complexitat i els de-
talls de cada peça musical i, seguidament, oferia la seua 
actuació. Així doncs, per ordre d'actuació, Julián Andrés 
Bewig va interpretar el 2n i 3r mov. Sonata K. 331, W. A. 
Mozart; Marta Talamantes va interpretar la Barcarola de 
G. Fauré i l'Estudi n. 12 Op. 10 de F. Chopin; Kevin Ibáñez 
ens va oferir una altra Barcarola, en aquesta ocasió de S. 
Rakhmaninov, a més de la peça Jardins sous la pluie de 
C. Debussy; Álvaro Giménez va interpretar la Balada n. 1 
i Estudi n. 5 Op. 10 de F. Chopin; i, finalment, per a tancar 
el recital, José Manuel Díaz-Naranjo ens va delectar amb 
el 1r i 2n mov. de la Sonata n. 2 de S. Prokófiev.

Per la seua part, l'alumnat del Centre Municipal de les 
Arts va tindre la possibilitat d'intercanviar idees i pre-
guntar curiositats als pianistes. Tota una experiència per 
a ells.
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L'alumnat infantil i juvenil d'Art del Centre Municipal de 
les Arts va inaugurar la seua exposició anual 

La Big Band i el Cor del Centre Municipal de les Arts de 
Burriana celebren el concert de tancament de curs

E l Centre Municipal de les Arts de 
Burriana va inaugurar l'exposició 
de final de curs de l'alumnat infan-

til i juvenil del Taller d’Arts Plàstiques. 
Així doncs, més de 90 obres van omplir 
el Claustre del Centre Municipal la Mercé 
i es van poder visitar fins al 30 de maig.

En l'exposició, l'alumnat va tindre l'oportu-
nidad de mostrar els seus treballs de dibuix, 
pintura i ceràmica, de manera que es reflec-
teix l'evolució experimentada a les aules. A 
la inauguració van acudir tant les famílies 
com el professorat i l'equip directiu. El tre-
ball ha sigut possible gràcies a la dedicació 
del professorat d'Art del centre: José Simón, 
Isabel Monfort, Clara Martínez, Angie Vera i 
Amèlia Gual.

La Big Band i el Cor del Centre Municipal de les Arts 
de Burriana van acomiadar el curs pujant el teló del 
Teatre Payà i oferint un concert davant més de 300 

espectadors. Així doncs, més de 70 músics que cursen 
estudis al Conservatori Elemental de Música Abel Mus i a 
l'Escola Municipal de Música Pasqual Rubert van ser els 
protagonistes d'una actuació en la qual la bona música va 
ser la protagonista.

Sota la direcció de la professora Imma Martínez, la Big 
Band va interpretar un ampli repertori en el qual els sons 
més representatius del jazz no van faltar. Les veus dels 
alumnes Valentina Álvarez i Jorge Casinos van arredonir els 
temes. Així mateix, sota la direcció de la professora Lydia 
Martín, més de 50 alumnes de Cor van posar la nota de 
color amb la interpretació de diversos temes que van servir 
com a tancament del concert. L'actuació també va comptar 
amb la col·laboració dels professors César Carro, Javi Sales, 
Juanjo Macián, Alfonso Gutiérrez i Raúl Doménech.
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Alejandro Gómez, alumne del CMA de Burriana, premiat en 
el Certamen de Guitarra Estanislao Marco

El Taller Coreogràfic de Dansa Espanyola del Centre 
Municipal de les Arts participa en la Nit de l’Art

L’alumne de Guitarra Alejandro Gó-
mez va aconseguir el segon premi 
en el certamen que s'organitza en el 

marc del Festival de Guitarra Estanislao 
Marco. L'alumne, amb la preparació de la 
seua professora Elena Lapuerta, va pre-
sentar els temes “Entre montañas”, del 
mateix Estanislao Marco, i “Españoleta”, 
del compositor Gaspar Sanz. La seua in-
terpretació a les cordes li va valdre per a 
alçar-se amb aquest guardó, dotat amb 
un xec regal de la Casa Luthier Guitarras 
i un set de cordes Knobloch.

L ’alumnat del Taller Coreogràfic de Dansa Espanyola 
es va sumar a la celebració de la Nit de l’Art de Caste-
lló, compartint escenari amb el Conservatori Profes-

sional de Dansa de Castelló. Per a l'ocasió, les alumnes van 
interpretar 3 peces: “Revuelo”, coreografia de flamenc en la 
qual utilitzen vestit de cua i mantó; “A la española”, coreo-
grafia de dansa estilitzada que destaca pel toc de "palillos", 
i “Bernardas”, una adaptació de l'obra de García Lorca en la 
qual el llenguatge del ball flamenc és el fil conductor.

Més de 170 alumnes del Centre Municipal de les Arts, 
protagonistes de l'espectacle de Jardí Artístic

L ’alumnat de Jardí Artístic del Centre Municipal de les Arts de 
Burriana va protagonitzar la seua gala de final de curs amb 
un espectacle en el qual han participat més de 170 persones 

i en el qual la combinació de les modalitats de Música, Dansa i Arts 
Plàstiques ha sigut la nota predominant. I és que cal assenyalar 
que aquest projecte se centra en l'acostament i el coneixement de 
les diferents àrees artístiques des d'edats primerenques.

D’aquesta manera, sota la coordinació de la professora Ana Pi-
quer, l'alumnat de Jardí Artístic va protagonitzar l'espectacle “Nos 
mueve el Arte”, en el qual el fil conductor era la visita a un museu. 
Cada escena estava ambientada en una sala diferent i es feia un 
recorregut per la història de l'art. D'aquesta manera, l'espectacle 
va girar en torn dels quadres “El Jardí” (Joan Miró), “Cercles con-
cèntrics” (Vassili Kandinski), “La nit estrelada” (Vincent van Gogh), 
“La tristesa del rei” (Henri Matisse), “Punts” (Yayoi Kusama) i “La 
Dansa” (Giacomo Sonaglia). Com a resultat, per un costat, en les 
classes d'art, l'alumnat va elaborar les reproduccions de les obres 
pictòriques que van lluir en escena. De la mateixa manera, també 
les músiques i les cançons que van interpretar els joves artistes 
eren de creació pròpia.

Aconseguir tot el conjunt en escena va ser possible gràcies al tre-
ball a l’aula d'Ana Piquer, María José Orellana, Raúl Doménech, 
Antonio Jumillas, Mayte Gaspar, Olga Martínez, José Simón,Isabel 
Monfort i Clara Martínez, professorat de les especialitats de Mú-
sica, Dansa i Arts Plàstiques, respectivament.
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Les alumnes de Dansa Contemporània del Centre Municipal 
de les Arts ballen en el Dia de la Dansa de Meliana

La Banda UJI i el Centre Municipal de les Arts de Burriana 
presenten l’espectacle “Ballem?”

Les alumnes de 
Dansa Contem-
porània del Cen-

tre Municipal de les 
Arts van participar 
en el Dia de la Dansa 
de Meliana, sota la 
coordinació de la seua 
professora Melissa 
Usina. Per a l'ocasió, 
Alexandra Tatulescu i 
Anaïs Garcia van ballar 
la coreografia “Gol-
den Hours”, mentre 
que Marta Molina va 
interpretar la coreo-
grafia “Paraula prohi-
bida”. Sens dubte, una 
experiència en la qual 
van compartir dansa 
amb altres centres i 
conservatoris de la 
Comunitat Valenciana.

L’alumnat dels tallers coreogràfics del Centre Municipal 
de les Arts de Burriana i la Banda UJI van celebrar un 
concert conjunt a l'Àgora, en l'entorn universitari, en el 

qual la música i la dansa es van entrellaçar per a fer un reco-
rregut pels diferents estils musicals més populars.

Així doncs, l'espectacle “Ballem” ha comptat amb els ritmes més 
representatius de la història musical, interpretats pel conjunt de 
músics de l'agrupació i dirigits per Miguel Joaquín Selva. Per a 
posar la guinda, l'alumnat del centre borrianenc ha ballat diver-
ses peces musicals, utilitzant el llenguatge de la dansa clàssica, 
dansa espanyola i dansa contemporània.
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Operació Horta de la Generalitat Valenciana

La Policia Local de Burriana incorpora 4 agents a la seua plantilla

El conseller d'Agricultura, Ramaderia i Pesca de la Ge-
neralitat Valenciana, José Luis Aguirre, i la consellera 
de Justícia i Interior, Elisa Núñez, junt amb l'alcalde 

de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, membres de l'equip 
de govern i representants del sector agrícola, van assistir 
a la seu de la Cooperativa Sant Josep de Burriana per a una 
demostració de l'Operació Horta.

Mitjançant aquesta acció de la Generalitat Valenciana, presen-
tada a Burriana, es pretén frenar l'augment dels robatoris a les 
zones de camp. Així mateix, en aquesta operació policial també 
es duran a terme actuacions destinades a comprovar el com-
pliment de la normativa laboral, empresarial o mediambiental, 
així com la inspecció de ferralleries i magatzems. Després de la 

La Policia Local de Burriana va incorporar 4 agents a la 
seua plantilla que van superar la fase d'oposició del 
procés selectiu sense obtindre plaça i que, mitjançant 

providència de les regidories delegades de Seguretat Ciu-
tadana i de Personal, es va ordenar nomenar dos funciona-
ris en pràctiques i dos funcionaris de carrera.

D'aquesta forma, s'aprofita la borsa que va quedar en les úl-
times oposicions realitzades el passat any. Una selecció per 
a cobrir places vacants que es realitza per ordre de puntuació 
d'aquelles persones que han superat les proves selectives i han 
de realitzar el curs de capacitació de contingut teoricopràctic a 
l'Institut Valencià de Seguretat Pública i Emergència IVASPE.

 Dos d'aquests agents cobriran les places vacants de dos poli-
cies que van renunciar a la seua plaça per a realitzar el trasllat 
a un altre municipi. Mentre que els dos altres agents, en canvi, 
amplien la plantilla existent.

Els agents que van superar el procés pel torn de mobilitat i que 
es van incorporar a la plantilla de la Policia Local de Burriana 
són José Miguel Gual i Sergio Giner, i els dos agents que es van 
incorporar com a funcionaris en pràctiques per torn lliure són 
Adrián Manzana i Carlos Martínez.

trobada amb els agricultors de la zona, es van traslladar a un 
punt del camp on es va situar un control policial de traçabilitat 
en la venda dels productes hortofructícoles, amb presència de 
diferents unitats de Policia Autonòmica i Policia Local.

Durant el dispositiu, l'alcalde va agrair la presència a Burriana 
tant de la consellera de Justícia com del conseller d'Agricultura, 
“per haver triat la nostra ciutat per a presentar les mesures del 
pla Horta, que tenen com a objectiu protegir tant els agricul-
tors i els seus camps, com el sector citrícola, que forma part de 
l'ADN dels Burrianencs i que ha sigut durant molts anys el pilar 
econòmic en l'etapa més pròspera del municipi, quan Burriana 
va ser avantguarda i bandera de l'exportació citrícola”.

“D'aquesta forma, la plantilla queda conformada per 74 efec-
tius”, va declarar el regidor de Seguretat Ciutadana, Antonio 
Ferrándiz, que va afegir que “aquest equip de govern segueix 
apostant per ampliar la plantilla de la Policia Local de Burria-
na a fi d'aconseguir una ciutat més segura”.
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La Policia Local de Burriana realitza una campanya de control de 
velocitat

Burriana destina un agente més a la Policía Rural

La Policia Local de Burriana va desenvolupar una cam-
panya de control de velocitat amb radars als seus ca-
rrers. Es tracta d'una més de les diverses campanyes 

que realitza el cos policial al llarg de l'any, amb l'objectiu de 
preservar la seguretat al municipi. Així, durant la setmana 
del 6 al 12 de maig, es van materialitzar diversos controls 
en diverses zones de la localitat, des de carrers més cèn-
trics com el Barranquet, la Carrera, carrer Major o Marí, així 
com diverses avingudes i rondes de la capital de la Plana 
Baixa.

Una campanya que sorgeix després de les peticions per part 
de veïns i usuaris, en detectar i portar temps advertint de la 
velocitat inadequada que assoleixen alguns vehicles, en zones 
del centre, però també per part de residents de la ronda Músic 
Ibáñez o a l'avinguda del Transport.

El regidor de Seguretat Ciutadana, Antonio Ferrándiz, va ex-
plicar que “l'excés de velocitat és el tercer factor concurrent 
més habitual perquè es produïsca un accident. L'única finalitat 
d'aquests controls és preservar la seguretat viària al nostre 
municipi i fer-nos ressò de les peticions dels veïns, i en aquest 
cas, també dels vianants que utilitzen aquestes vies, ja que, 
encara que la majoria de vehicles respecten els límits de ve-
locitat, hi ha qui en fa cas omís”. En aquest sentit, Ferrándiz va 

La Policia Local de Burriana, mitjançant providència de 
la Regidoria de Seguretat Ciutadana, liderada per An- 
tonio Ferrándiz, va destinar un agent més a la Policia 

Rural. D'aquesta forma, la Policia Rural passa a comptar 
amb dos efectius.

Entre les funcions de la Policia Rural, es troba vigilar el 
terme rural, controlar abocaments incontrolats, localitzar 
terrenys i assessorar i informar els propietaris de terrenys 
sobre problemes que puguen sorgir en les seues propietats. 
A més, realitzen serveis de mediació per desacords amb les 
bogues, cremes de restolls, conflictes privats entre veïns 
confrontants o danys produïts per animals, entre altres 
qüestions. A més, a partir d'ara podran formular denúncies 
per infraccions administratives i instruir atestats per il·lícits 
penals.

Pròximament, la Policia Rural disposarà d'un servei de vigi-
lància aèria mitjançant l'ús d'un dron per a major efectivitat 
en les vigilàncies del terme rural. Per això, aquest agent ac-
tualment es troba realitzant els cursos de l'Agència Estatal 
de Seguretat Aèria per a l'habilitació com a pilot de drons.

Sobre aquest tema, el regidor de Seguretat Ciutadana, An-
tonio Ferrándiz, va explicar que “aquest equip de govern 
està compromés a mitigar els problemes d'inseguretat 
davant dels robatoris al camp, així com donar resposta a 
les peticions dels agricultors per a reforçar la vigilància de 
les produccions agrícoles”.

apel·lar “a la responsabilitat dels conductors” i va desitjar que 
“hi haja el menor nombre d'infraccions i denúncies perquè 
seria símptoma que els conductors a Burriana respecten els 
límits de velocitat”.
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Burriana renova el seu distintiu de la Bandera Blava

L'IES Llombai va presentar el seu projecte de mobilitat sostenible

Burriana renova, un any més, el distintiu in-
ternacional de la Bandera Blava a la platja de 
Grau-Malva-rosa i l'Arenal. Un reconeixement 

de qualitat costanera que se suma al recentment 
obtingut a la platja de l'Arenal d'ECOPLATGES 2024, 
atorgat per ATEGRUS.

La Fundació per a l'Educació Ambiental (FEB), a través 
de l'Associació d'Educació Ambiental i del Consumidor 
(ADEAC) i sota la Campanya Bandera Blava per a l'any 
2024, va donar a conéixer els resultats dels distintius 
de qualitat a les costes i platges de turisme sosteni-
ble de banderes blaves, premiant la capital de la Plana 
Baixa per l'elevada qualitat de l'aigua, l'esforç públic i 
ciutadà, el compliment dels criteris exigits de legalitat, 
accessibilitat, sanitat, educació ambiental, neteja i se-
guretat de les platges.

A la seua vegada, la província de Castelló va aconseguir 32 
banderes blaves i la Comunitat Valenciana, un any més, es 
va posicionar com la comunitat autònoma amb més platges 
guardonades. Aquesta bandera és un reconeixement inter-
nacional de la qualitat i l'excel·lència en la gestió ambiental i 
turística de les platges i ports.

Cal recordar que, a més de la renovació de la certificació C 
d'ECOPLATGES 2024, guardó obtingut ja en passades edici-

Els alumnes de l'IES Llombai van presentar, a l'Ajun-
tament de Burriana, el projecte en el qual han estat 
treballant durant els últims mesos, Mobilitat Soste-

nible. Amb motiu del Dia Mundial de la Bicicleta, celebrat el 
passat 19 d'abril, i en el marc de la Setmana de la mobilitat, 
els alumnes de l'IES Llombai, junt amb alumnat de 4t de 
primària dels centres adscrits, van realitzar un recorregut al 
llarg del carril bici de la ciutat per tal que els estudiants co-
neguen altres formes de mobilitat sostenible i també siguen 
coneixedors del recorregut de la ciclovia de Burriana.

ons gràcies al compromís per la millora de la qualitat, acces-
sibilitat i educació mediambiental del consistori; el Clot de la 
Mare de Déu va aconseguir la bandera del Sender Blau, un 
distintiu atorgat al municipi per part de l'Associació d'Educació 
Ambiental i del Consumidor (ADEAC) pel nivell d'excel·lència 
al paratge natural de la desembocadura del llit fluvial del riu 
Millars, situat a la costa de Burriana.

Sobre aquest tema, l'edil de Medi Ambient i Turisme, Noelia 

 Durant aquest recorregut, els estudiants van dur a terme una 
anàlisi sobre l'estat del carril bici, recopilant imatges i vídeos 
dels aspectes que es podrien millorar.

Per la seua part, tant l'alcalde de Burriana, Jorge Monferrer 
Daudí, com la regidora de Medi Ambient, Noelia Peris, que 
van acudir a aquesta presentació, van dedicar unes paraules 
d'agraïment i admiració als joves per la seua implicació amb la 
mobilitat sostenible.

Peris, va explicar que “des de l'Ajuntament continu-
em treballant de manera col·laborativa amb aques-
tes associacions per a conservar aquests reconei-
xements i continuar enriquint les nostres platges, 
fent que el nostre ecosistema litoral continue sent 
un referent de bona gestió, qualitat, excel·lència i 
conservació del medi natural. Un assoliment que 
reflecteix el treball de tota la comunitat i ens impul-
sa a seguir millorant cada dia per a oferir experièn-
cies úniques als nostres visitants”. Per últim, Peris 
va agrair “l'esforç conjunt d'autoritats, empreses 
locals, funcionaris, operaris i tècnics que, junt amb 
els ciutadans compromesos amb la cura del nostre 
entorn costaner, ho han fet possible”.
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MEDI AMBIENT

TURISME

Campanya Recicla d’Or

El consistori signa el conveni de col·laboració amb l'Associació 
d'Hostaleria de Burriana

L’Ajuntament de Burriana, a través de la Re-
gidoria de Medi Ambient, liderada per Noelia 
Peris, en col·laboració amb Fobesa,

va dur a terme la campanya de conscienciació sobre 
reciclatge Recicla d'Or Burriana. Aquesta iniciativa 
va involucrar els col·legis i la ciutadania de la capital 
de la Plana Baixa.

Del 20 al 23 de maig, tres educadors ambientals 
van visitar els centres educatius i àrees públiques 
com el mercat, amb el propòsit de destacar la im-
portància del reciclatge i ressaltar les diverses ac-
cions que poden dur a terme per a protegir el medi ambient. 
A més, l'alumnat i la ciutadania van participar en jocs inte-
ractius dissenyats per a educar i entretindre simultàniament. 
Cada vegada que algun/a dels alumnes realitzava correcta-
ment una acció de reciclatge era recompensat amb una me-
dalla d'or que podia convertir-lo en un "Recicla d’Or”.

Les activitats de la campanya van comptar amb el suport 
de la instal·lació de papereres de reciclatge als patis de cada 
col·legi, xarrades informatives, jocs participatius, panells i 
cartells explicatius, bosses de reciclatge, imants i quatre mi-
niecoparcs distribuïts pel municipi: un al mercat, un altre a 
la plaça del Nou d'Octubre, un al Grau i un altre al Port, on 
dipositar diversos elements com ara cartutxos de tinta d'im-
pressora, xicotets electrodomèstics, piles, bombetes LED, 
càpsules de café, entre altres.

L’alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, i el pre-
sident de l'Associació d'Hostaleria de Burriana, José 
Gargallo, van subscriure el conveni de col·laboració 

que estableix les condicions i els compromisos aplicables 
a la subvenció prevista amb caràcter nominatiu en el pres-
supost municipal per a l'exercici de 2024.

Mitjançant aquest acord, el consistori concedeix a l'Associació 
d'Hostaleria una subvenció que ascendeix a 5.000 euros per a 
la promoció i difusió de la gastronomia típica de Burriana mit-
jançant la realització d'activitats com ara cursos, degustacions 
i organització de fires gastronòmiques i turístiques.

La signatura del conveni va comptar també amb la presència de 
la regidora de Turisme, Noelia Peris, que va explicar que “la gas-
tronomia és indispensable per a conéixer la cultura i la manera 
de vida d'un territori, així com un element clau per a les noves 
tendències en turisme. Amb la renovació d'aquest conveni amb 
l'Associació d'Hostaleria de Burriana, estem enfortint el nos-
tre compromís amb el desenvolupament turístic local i junts 
crearem experiències memorables per als nostres visitants”.

 Coincidint amb el Dia Internacional del Reciclatge, es va rea-
litzar la presentació de la campanya al Camí d’Onda. En l'es-
deveniment van estar presents l'alcalde de Burriana, Jorge 
Monferrer Daudí; la regidora de Medi Ambient, Noelia Peris; 
l'edil de Via Pública, Mario Trullén, i membres de la directiva 
de l'empresa Fobesa, els quals van detallar a l'executiu mu-
nicipal les accions d'aquesta iniciativa.

Peris va explicar que "aquesta iniciativa no només busca pro-
tegir el nostre entorn, que és fonamental, sinó també impul-
sar una economia circular que beneficie a tots. Aquest model 
econòmic es basa en la reutilització i el reciclatge de materi-
als per a prolongar la seua vida útil, reduint així la generació 
de residus i promovent la sostenibilitat". "Estic segura que, 
amb la participació conjunta, aconseguirem transformar la 
nostra ciutat", va concloure la regidora.

“La gastronomia representa una oportunitat per a dinamitzar 
i diversificar el turisme de Burriana, estimulant el desenvolu-
pament econòmic local amb valors de sostenibilitat basats en 
el territori que ens caracteritza per la nostra mar, els paratges 
naturals o l'excel·lència dels nostres productes de quilòmetre 
zero”, va detallar Peris.
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EMPLEO

Ampliació dels operaris que realitzaran actuacions a les platges 
de Burriana

Els emprenedors sostenibles del Jaume I van presentar la seua 
cooperativa

L’Ajuntament de Burriana ha rebut una subvenció 
d’11.519,24 euros procedents de la Diputació de Cas-
telló, i inclosa en el programa Pla d'ocupació 2024, amb 

la finalitat de contractar dues persones durant els mesos de 
juliol, agost i setembre per a fer tasques de neteja i mante-
niment d'equipaments municipals a les platges del municipi.
Les persones havien d'estar inscrites com a aturades a l'Espai 
LABORA, incloure en la seua fitxa l'ocupació d'agranador i tindre 
el permís de conduir B1. D'aquesta forma, el consistori de la ca-
pital de la Plana Baixa va presentar la sol·licitud de candidats a 
través de l'Espai Labora el passat 20 de maig.
Una vegada comprovat que les persones inscrites complien els 
requisits, van ser remeses per part de l'Espai Labora tres candi-

L’alumnat de 1r d'FP bàsica en Serveis Comercials de l'IES 
Jaume I van acudir fins a l'Ajuntament de Burriana per 
a parlar de la seua experiència a l'Escola Emprenedors 

Sostenibles EES en la qual havien treballat tot el trimestre, 
un programa subvencionat per l'Ajuntament de Burriana per 
a crear una cooperativa al centre educatiu, amb l'objectiu 
de fomentar l'esperit empresarial a través d'un model de 
negoci cooperatiu i model econòmic que s'engloba en els 
Objectius de Desenvolupament Sostenible.

Així doncs, els membres de la cooperativa sostenible Jau-
me I Cooperativa, constituïda amb l'ajuda del professorat 
del centre i la col·laboració de Natura i Cultura de l'EES, van 
presentar a l'alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, i la 
regidora de Comerç, Suni Fandos, els productes que havien 
preparat per a l’XI Trobada d'EES a Alcàsser. 

dats per lloc, perquè l'Ajuntament de Burriana realitzara la bare-
mació final d'acord amb els criteris establits per la Diputació Pro-
vincial de Castelló i publicats en el BOP del 9 de març de 2024.
Les persones seleccionades realitzaran actuacions de neteja i 
manteniment de les platges durant els mesos d'estiu, així com 
actuacions en instal·lacions del litoral com ara passarel·les, llava-
peus, jocs i casetes, entre altres.
Al respecte, la regidora de Polítiques Actives d'Ocupació, Suni 
Fandos, va agrair “el compromís de la institució provincial per 
a reforçar el personal durant el període de major activitat als 
municipis costaners, així com la importància d'aquests progra-
mes per a fomentar l'ocupació, al mateix temps que es milloren 
els serveis als ciutadans”.

Entre aquests productes hi ha ventalls realitzats amb es-
curadents de fusta i cartolines de colors, clauers de fusta 
confeccionats amb l'ajuda del cicle formatiu de grau mitjà 
en Fusteria i Moble, cucs realitzats amb taps reutilitzats i 
diversos jocs de taula.

Els beneficis es van destinar a recuperar la inversió de ma-
terial i un 20% d'aquests serà destinat a una causa solidària 
en col·laboració amb la fundació local Amor en Acció, que 
se centra a millorar la qualitat de vida i reduir el sofriment 
dels éssers humans que viuen en la pobresa.

Els alumnes van estar acompanyats pel cap d'estudis de 
l'institut, Vicent Ucher, la coordinadora dels cicles forma-
tius, Sonia Traver, i el professor del centre Abel Peset.
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XVI Cursa Solidària de Burriana

Prova Strongman de Roberto Perelló

Burriana va celebrar la Gala de l’Esport 2024

Es va celebrar la XVI Cursa Solidària de Burriana, organitzada pels Salesians Coo-
peradors de Burriana en col·laboració amb la Regidoria d'Esports de l'Ajuntament 
de Burriana.

Després de cinc anys sense poder realitzar-se, aquest clàssic i solidari esdeveniment es-
portiu va reunir sobre 300 corredors, que amb la seua eixida des del pati del col·legi Salesià, 
van recórrer els carrers de la ciutat sumant un total de 5 quilòmetres en la seua modalitat 
absoluta. Posteriorment, els més menuts també van poder gaudir de l'esdeveniment amb 
diferents varietats de la prova segons l'edat. En finalitzar la cursa, tots els participants van 
rebre un avituallament gràcies a 60 empreses locals col·laboradores que es van sumar al compromís social. A més, es va oferir aigua, 
refrescos i entrepans als corredors. Els beneficis íntegres de les inscripcions en la cursa es van destinar al projecte solidari “Tejiendo 
nuestra identidad”, un projecte que fomenta el treball i l'autonomia de joves a La Esmeralda (Veneçuela), i a la residència d'acolliment 
de menors Casa Don Bosco de Burriana. A l'esdeveniment van acudir el regidor d'Esports, Fran Capdevila, l'edil de Sanitat, Isabel 
Monfort, junt amb el regidor d'Educació, Alejandro Clausell, i l'edil de Festes, Paloma Boix.

El competidor borrianenc de força Roberto Perelló va aconseguir arrossegar al 
llarg de 20 metres amb èxit dos camions, sumant un total de 34.820 quilos, prop 
de 35 tones, de manera que va batre amb escreix el rècord europeu.

Així ho va constatar la Lliga Nacional de Força, que va acudir fins a Burriana per a verificar i 
certificar aquesta gesta. Fins al moment, la marca màxima a escala nacional es trobava en 
23 tones, un rècord que ha sigut batut amb escreix pel competidor de la capital de la Plana 
Baixa, també conegut com “l'home tractor”. Un gran nombre de veïns de Burriana i altres 
municipis es van acostar fins a Novenes de Calatrava per gaudir de la prova 'Strongman' i 

una exhibició prèvia. A més, el regidor d'Esports, Fran Capdevila, membres de l'equip de govern, amics i aficionats van acompanyar 
Perelló en la seua gesta. L'atleta va oferir a l'alcalde de Burriana, Jorge Monferrer Daudí, el certificat que l’acredita com l'home més 
fort d'Espanya. A la vegada, Roberto va manifestar la seua intenció de batre nous rècords i de "continuar promocionant un esport 
en alça i al mateix temps portar el nom de Burriana al més alt".

Es va celebrar la Gala de l'Esport de Burriana 2024 al CMC La Mercé, orga-
nitzada per l'Ajuntament de Burriana, a través de la Regidoria d'Esports, 
junt amb el Servei Municipal d’Esports SME.

En la cerimònia esportiva es va fer lliurament d'un trofeu commemoratiu a esportistes 
Burrianencs que han sigut premiats durant el transcurs de la temporada 2023/2024 
amb l'objectiu de reconéixer la seua labor.
En la categoria de millor promesa masculina, el premi va ser per al ballarí esportiu 
Rubén Sánchez. En la categoria de millor promesa femenina, es va guardonar la com-
petidora de light contact Emilia Visan. En la categoria de millor esportista masculí,
el trofeu va recaure en el pilot de Moto2 Sergio García, el premi del qual va ser recollit per un familiar, ja que el pilot borrianenc es trobava 
participant en el GP d'Itàlia. En la categoria de millor esportista femenina, es va premiar l'àrbitra de ciclisme Sara Company. El premi a 
la trajectòria esportiva va ser per a Juan Bautista Planelles, reconegut futbolista borrianenc que dona nom al camp de futbol municipal 
de la Bosca.

I finalment el premi a l'entitat col·laboradora del 2023 va ser per a 
TZT Transportes. A més, els clubs esportius també van reconéixer 
la labor d'un dels seus integrants o de persones que s'han implicat 
en especial en la consecució dels assoliments d'aquests, mitjançant 
mencions en les quals es va fer lliurament d'una placa commemora-
tiva. Posteriorment, en finalitzar la gala es va celebrar un vi d'honor 
al jardí arqueològic del CMC La Mercé.
En l'esdeveniment van estar presents l'alcalde de Burriana, Jorge 
Monferrer Daudí, el regidor d'Esports, Fran Capdevila, i membres de 
la corporació municipal. 
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CON MIS VEÏNS

ZONA CARRER JOAN PAU II I ANTIGA VIETA

IES LLOMBAI

LA SERRATELLA, ZONA PLATGETA 
DE LA RATLLA DE NULES

Entre les peticions que van escoltar l'alcalde i el regidor de Via Pública, Ma-
rio Trullén, hi ha la problemàtica del camí de la Vieta, l'estat del qual, sense 
asfaltar des de fa anys, genera problemes de salubritat, residus i neteja. 
Durant la visita, els veïns de la zona també van traslladar a l'alcalde la ne-
cessitat d'executar la unitat B3 que afecta la zona i la rotonda del Camí 
d’Onda, així com la deterioració i mal estat de la tanca del solar de propietat 
municipal que es troba en aquesta zona.

 Aquesta va ser la primera de les trobades amb els més 
joves de Burriana, ja que va ser el torn de l'alumnat de l'ins-
titut IES Llombai, en representació de la joventut del muni-
cipi. A la trobada va acudir l'alumnat de batxillerat, així com 
representants i delegats de tots els cursos de l'ESO i cicles 
formatius, sumant un total de prop de 100 alumnes.

Entre les peticions que van poder escoltar l'alcalde, el regi-
dor d’Educació, Alejandro Clausell, i el regidor de Via Públi-
ca, Mario Trullén, es troba principalment la de generar més 
espais d'oci i entreteniment per a la població més jove, i 
una millora en la mobilitat tant urbana com entre ciutats, a 
causa de la necessitat d'usar el transport públic per a poder 
accedir a aquestes necessitats.

AMB EL MEUS VEÏNS

Durant la visita, els estudiants també van reclamar una mi-
llora en els serveis públics, com és una ampliació i millora de 
parcs canins, la creació de l'ambulatori del port, una millora 
en l'accessibilitat a les platges, l'adequació de carrils bici i 
serveis de lloguer de bicicletes, o la creació d'una piscina 
municipal descoberta.

Davant la preocupació per mantindre un compromís amb la 
ciutat i així poder atendre moltes d'aquestes mancances i 
demandes, com són la neteja urbana i d'espais naturals o la 
recollida d'excrements de mascotes a la via pública, en què 
la ciutadania ha de prendre un rol actiu, tal com l'alcalde va 
traslladar als assistents, l'alumnat va mostrar un interés 
per la implicació en actes de voluntariat i va reclamar una 
major informació de les activitats i associacions juvenils 
que ofereix Burriana.

L'alcalde va finalitzar la trobada agraint la gran participació 
de l'alumnat per les seues múltiples propostes i va valorar 
molt positivament les possibles solucions exposades.

Aquest tipus de trobades amb els veïns “+ joves” de la ciu-
tat continuaran realitzant-se per part de l'equip de govern 
amb altres centres educatius, amb l'objectiu de conéixer en 
profunditat les necessitats de la nostra joventut.

Entre les peticions que van poder escoltar l'alcalde, el 
regidor de Via Pública, Mario Trullén, i el regidor d'Ur-
banisme, Juan Canós, es troba la d'augmentar la il·lu-
minació i vigilància a la zona. A més de posar solució 
a la falta de manteniment d'una propietat en estat 
ruïnós que suposa un perill per als veïns.

Durant la visita, els habitants de la zona també van 
traslladar a l'alcalde la necessitat de condicionar i re-
parar la carretera d'entrada a la costa, així com limitar 
l'accés de trànsit rodat a la platja nova. Per últim, van 
manifestar la urgència de prendre mesures sobre la 
falta de neteja i aparcament sorgits de l'estaciona-
ment continu de caravanes en una zona no habilitada.



Club Regates de 
Burriana
L'equip femení de caiacpo-
lo va aconseguir la segona 
posició en el primer Torneig 
de la Lliga Nacional sub-21 
Femení celebrat a Alaquàs.

I l'equip sènior mascu-
lí va assolir el bronze en el 
II Torneig de Caiac Polo de 
Segona Divisió Nacional. 
D'aquesta forma, l'equip va 
quedar en tercera posició 
en la classificació general, 
empatant al costat d'un 
altre equip competidor, i a 
tan sols un punt del segon 
classificat.

Club de Bàsquet de Burriana

Sergio García
Va aconseguir la victòria en el 
Grand Prix de França de Moto2 
a Le Mans, convertint-se de 
nou en líder mundial.

Pepe Ortiz, Mauro Ortiz i Alex Suta

Joel Lázaro 
El borrianenc va guanyar l'or 
en el Campionat d'Espanya de 
carreres d'obstacles OCR en 
sub-20 celebrat a la Vila Joio-
sa. Amb això, es classifica per 
al mundial que se celebrarà a 
Costa Rica al setembre.

Rubén Sánchez y 
Natalia Simó
La parella de ballarins de ball 
esportiu es van proclamar 
guanyadors del Campionat 
Autonòmic de Balls Llatins, 
organitzat per la Federació de 
Ball Esportiu de la Comunitat 
Valenciana FBECV.

A més, van obtindre la prime-
ra posició en els XI i XII Trofeus 
Ciutat d'Aldaia celebrats el ma-
teix cap de setmana.

Pau Cabanes
El davanter borrianenc, de tan 
sols 19 anys d'edat, va debu-
tar al Vila-real B i amb això al 
futbol professional de segona 
divisió espanyola.

Tres equips del club van par-
ticipar en el Torneig Manolo 
Llorach, organitzat pel Club 
de Bàsquet de Benicarló.

L'equip Benjamí Femení Blau 
es va alçar com a  guanyador 

en la seua categoria. A més, 
l'Escoleta Club de Bàsquet 
de Burriana, i Alevins Masculí 
Blanc, van quedar en segona 
posició.

Els esportistes Burrianencs, 
pertanyents al Club Ortiz de 
Taekwondo, van participar 
en el Campionat Universitari 
d'Espanya de Taekwondo re-
presentant l'UJI. Pepe Ortiz va 
assolir la medalla de bronze, 
mentre que Mauro Ortiz i Alex 
Suta van quedar en quarta po-
sició.
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OPINIÓNopinión

Elecciones Europeas. Gracias!

El PP és per quarta vegada consecu-
tiva el partit més votat en una cita 
electoral a Burriana amb 4.912 

vots. Quasi 5.000 ciutadans ens con-
soliden com el partit de referència a la 
ciutat i ens motiven a seguir treballant 
al servei dels ciutadans per a millorar la 
qualitat de vida dels nostres veïns.

Els bons resultats a la capital de la Pla-
na Baixa d'aquestes eleccions europees 
estan acompanyats de xifres, més d'un 
38,09%, superant la mitjana nacional i 
un 15% més de vots respecte a les an-
teriors eleccions europees de 2019.

Una distància de 9 punts enfront del 
principal partit de l'oposició i superant 
en percentatge tot l'arc de partits de 
l'esquerra.

Parlant en clau autonòmica, el primer 
aniversari del canvi a la Generalitat no 
podria ser més dolç.

705.000 vots, un 35,8% de les papere-
tes, la qual cosa suposa un ascens res-
pecte a les generals, on vam aconseguir 
un 35,1%. A més, el percentatge ens si-
tua per damunt de la mitjana del PP a 
Espanya, que es va quedar en el 34,2%.

Uns comicis que han premiat la gestió i 
el bon govern en el conjunt de les admi-
nistracions de la Comunitat

 

Valenciana. Unes eleccions en què els 
Burrianencs han mostrat el seu suport 
per un projecte que creu en el futur 
d'Europa i a continuar avançant en la 
construcció d'un model europeu sòlid 
capaç de fer front als grans desafia-
ments internacionals.

Complim

Els ciutadans han sabut veure que Burria-
na té un govern per a tots, moderat i cen-
trat en allò vertaderament important, que 
és resoldre els problemes dels seus ciuta-
dans. Aquest equip de govern continuarà 
treballant per al conjunt dels ciutadans, 
sense distinció i cap mena d'exclusió, an-
teposant l'interés general per a tirar avant 
els grans projectes de la nostra ciutat.

Burriana continua avançant per tindre 
com més prompte millor la nova depu-
radora al servei dels ciutadans. Per això, 
ja s'ha adjudicat l'assistència tècnica 
per a realitzar els tràmits necessaris 
per a modificar el Pla general i permetre 
l'ús dotacional al seu nou emplaçament. 
La major inversió de la Generalitat en la 
història del municipi convertirà la capital 
de la Plana Baixa en un referent en re-
utilització i cicle integral de l'aigua, eco-
logisme i resiliència enfront dels durs 
episodis de sequera.

El mateix ocorre amb el projecte de 
l'Arenal, després d'adjudicar l'assis-
tència tècnica per a elaborar tota la 
documentació necessària que perme-
trà un nou desenvolupament a l'Arenal, 
hem obert un procés participatiu que 
establirà les bases per a transformar 
urbanísticament la principal façana 
marítima i poder destinar una part del 
sòl a la construcció d'hotels i serveis de 
caràcter turístic. Un espai que suposarà 
la punta de llança del nostre turisme 
juntament amb el projecte Sant Gregori, 
on per culpa de la nefasta herència re-
buda reclamen 40 milions a les arques 
municipals.

Projectes que són una gran oportunitat 
per a impulsar el desenvolupament de 
la nostra ciutat i el turisme i que farem 
tots els possibles per fer-los realitat.



concret entre l'avinguda de la Constitució i el carrer 
del Mestre Rodrigo.

 

Rehabilitació de la façana del Teatre Payà

L'Ajuntament de Burriana, a través de la Regidoria 
d'Urbanisme, Projectes i Obres, va anunciar 
una inversió de prop de 250.000 euros per a 
la rehabilitació de la façana del Teatre Payà. 
L'Ajuntament aportarà 100.000 € i la Diputació 
Provincial, mitjançant el Pla provincial d'obres i 
serveis 2024-2025, els 150.000 € restants.

Així, des de 2017, els tècnics municipals han alertat 
de ruptures i despreniments del revestiment de 
la façana, possiblement a causa dels moviments 
de dilatació de l'estructura. Després d'esgotar el 
termini per a reclamar a l’assegurança decennal 
i després de no haver executat en la seua totalitat 
la partida de 120.000 euros en els pressupostos 
de 2023 per a actuacions en l'edifici durant la 
passada legislatura, el nou equip de govern ha 
decidit restaurar l'immoble i fer-ho amb un projecte 
digne d'un edifici carregat d'història i un dels més 
singulars de la ciutat. Cal recordar que el nou equip 
de govern, després d'assumir l'executiu municipal, 
va fer unes primeres actuacions per a assegurar-ne 
el perímetre degut al perill per despreniments i la 
proximitat de diversos centres educatius i el pas de 
vianants. La rehabilitació tindrà una harmonia visual 
i arquitectònica a l'altura del que simbolitza el Teatre 
Payà per a Burriana. L'actuació prevista es realitzarà 
en la part més visible de l'immoble, l'accés al teatre 
així com la part del carrer Vicent Marco i Miranda, 
amb façana ventilada ceràmica, dotant d'un acabat 
digne aquest edifici. Després d'anys d'inacció al 
Teatre Payà, el nostre epicentre cultural i artístic 
prompte recuperarà la seua esplendor.

Polígon industrial Carabona

L'Institut Valencià de Competitivitat Empresarial 
(IVACE) va concedir a l'Ajuntament de Burriana 
més de 140.000 euros per a millorar i modernitzar 
l'àrea industrial Carabona. Les actuacions al polígon 
industrial, de 413.600 metres quadrats, milloraran 
la mobilitat urbana, l'enllumenat públic, sistemes de 
gestió de residus, així com les zones verdes i zones 
d'aparcament.

El conseller d'Agricultura, Ramaderia i Pesca de 
la Generalitat Valenciana, José Luis Aguirre, i la 

consellera de Justícia i Interior, Elisa Núñez, tots 
dos pertanyents a Vox, l'alcalde de Burriana, Juan 
Canós 2n tinent d'alcalde, Antonio Ferrándiz 7é 
tinent d'alcalde i regidor de Seguretat Ciutadana, i 
representants del sector agrícola, van assistir a la 
seu de la Cooperativa Sant Josep de Burriana per a 
una demostració de l'Operació Horta.

Mitjançant aquesta acció de la Generalitat 
Valenciana, presentada a Burriana, es pretén frenar 
l'augment dels robatoris a les zones de camp. Així 
mateix, en aquesta operació policial també es duran 
a terme actuacions destinades a comprovar el 
compliment de la normativa laboral, empresarial o 
mediambiental, així com la inspecció de ferralleries 
i magatzems. Després de la trobada amb els 
agricultors de la zona, es van traslladar a un punt del 
camp on es va situar un control policial de traçabilitat 
en la venda dels productes hortofructícoles, amb 
presència de diferents unitats de Policia Autonòmica 
i Policia. Local.

Burriana destina un agent més a la Policia Rural

La Policia Local de Burriana, mitjançant providència 
de la Regidoria de Seguretat Ciutadana, liderada per 
Antonio Ferrándiz, va destinar un agent més a la 
Policia Rural. D'aquesta forma, la Policia Rural passa 
a comptar amb dos efectius.

Pròximament, la Policia Rural disposarà d'un servei 
de vigilància aèria mitjançant l'ús d'un dron per a 
major efectivitat en les vigilàncies del terme rural. 
Per això, aquest agent actualment es troba realitzant 
els cursos de l'Agència Estatal de Seguretat Aèria per 
a l'habilitació com a pilot de drons.

Al respecte, el regidor de Seguretat Ciutadana, 
Antonio Ferrándiz, va explicar que “aquest equip de 
govern està compromés a mitigar els problemes 
d'inseguretat davant dels robatoris al camp, així com 
donar resposta a les peticions dels agricultors per a 
reforçar la vigilància de les produccions agrícoles.

La Policia Local de Burriana incorpora 4 agents a la 
seua plantilla

La Policia Local de Burriana va incorporar 4 agents 
a la seua plantilla que van superar la fase d'oposició 
del procés selectiu sense obtindre plaça i que, 
mitjançant providència de les regidories delegades 
de Seguretat Ciutadana i de Personal, es va ordenar 
nomenar dos funcionaris en pràctiques i dos 
funcionaris de carrera.

VOX Vox, després de les eleccions europees 
realitzades ahir, s'ha consolidat com la 
tercera força política d'Espanya i

consolida el seu creixement amb un 25% més de 
vots des dels anteriors comicis passant de 4 a 6 
representants al Parlament Europeu apostant 
per aconseguir una aliança dels partits patriotes i 
sobiranistes al Parlament Europeu després de les 
eleccions realitzades en el dia d'ahir. Vox treballarà 
per aconseguir-ho durant la pròxima legislatura.

Amb les dades a la mà, la suma de les forces 
patriòtiques és major que el grup socialista 
europeu i, per tant, passarà a ser el segon grup al 
Parlament Europeu, després del PPE.

Lamentablement amb el resultat que van llançar 
ahir les urnes, hi haurà una UE que seguirà a la 
deriva, ja que el fanatisme climàtic fruit dels pactes 
entre socialistes, populars i liberals, tal com hem 
vingut denunciant durant la campanya electoral, 
continuarà destruint la nostra agricultura, 
ramaderia i indústria. La bona notícia és que a 
partir d'ara en serem molts més, ens sentiran 
més i serem més persistents en la defensa dels 
drets dels espanyols. Celebrem que en la pròxima 
legislatura hi haurà unes forces patriòtiques i 
sobiranistes més fortes, i això pot produir un 
canvi de rumb, potser no com esperàvem, però 
important.

Ursula von der Leyen (del Partit Popular Europeu) 
no va tardar ni dues hores a acreditar el que hem  
dit en la campanya, renovarà l'aliança amb el grup 
socialista en el PE per a mantindre l'Agenda Verda, 
que està arruïnant els nostres sectors primaris i 
industrial.

REGIDORIA D'URBANISME, OBRES I

PROJECTES. Juan Canós

Creació de 70 noves places d'aparcament a la zona 
del Grau

Després de les primeres places creades a la zona 
marítima de Burriana; entre l'avinguda de la 
Mediterrània, carrer de les Oliveres i l'Escullera de 
Ponent, amb motiu de l'augment de l'afluència els 
dies de Setmana Santa, ara també s'han ampliat a 
la zona del Grau, abans que comence la temporada 
estival.

La zona del Grau de Burriana és una àrea 
especialment complicada durant el període 
estival, ja que augmenta considerablement la 
població per l'arribada de visitants i residents. 
Els veïns de la zona han expressat de manera 
constant la dificultat per a estacionar els vehicles, 
uns problemes que podrien agreujar-se encara 
més, amb la posada en marxa del futur projecte 
constructiu per a l'estabilització de l'entorn de 
la desembocadura del riu Anna, que pretén el 
Ministeri per a la Transició Ecològica i el Repte 
Demogràfic. El futur projecte del Govern de 
Sánchez té prevista l'eliminació de 450 places 
d'aparcament a la zona i la d'un únic sentit de 
circulació a la carretera del Grau, raons per les 
quals el govern municipal va presentar al·legacions 
amb l'objectiu d'evitar complicacions en el trànsit i 
estacionament en una zona d'alta densitat durant 
els mesos d'estiu.

La zona del Grau de Burriana és deficitària en 
places d'aparcament. Després de les nombroses 
reivindicacions i peticions rebudes per part 
dels veïns, s'està prioritzant la creació de nous 
espais d'estacionament, abans que comence la 
temporada alta i per tant l'augment de visitants 
i residents al litoral de la ciutat, en aquest cas en 
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Contáctanos:
psoe@burriana.es

ÉTICA Y DEMOCRACIA

DDesprés d'un any de legislatura, 
el PP està perdent les formes a 
marxes forçades i en els últims 

plens apliquen sense miraments tot tipus 
de subterfugis per a impedir el debat i la 
confrontació d'idees sobre temes que 
interessen la ciutadania de Burriana. 
Que un subterfugi siga legal no significa 
que siga èticament acceptable dins dels 
paràmetres democràtics que regeixen les 
nostres institucions.

La majoria absoluta que representa la 
suma dels vots de grup PP-Vox no pot 
usar-se de manera indiscriminada per 
a fer callar la resta de grups de l'oposició 
amb actituds reprovables en un sistema 
democràtic. Passar el corró de la majoria 
absoluta per a silenciar l'oposició 
demostra el tarannà autoritari i dictatorial 
dels grups d'extrema dreta PP-Vox. Al PP 
ja se li n’han anat els complexos i ja no 
amaga la seua subordinació al dictat de 
Vox.

El passat ple el grup socialista va 
presentar una moció en la qual es 
demanava a l'alcalde que fera cessar 
el regidor de Cultura per la seua 
incompetència i per la seua provocació 
permanent demostrada al llarg d'un any 
de legislatura, evidentment l'alcalde va 
defugir el debat i per a això va usar la seua 
majoria absoluta per a presentar una 
esmena a la totalitat que després es va 
convertir en moció sobre un tema que res 
tenia a veure amb la moció presentada 
pels socialistes.

Al final, a l'Ajuntament de Burriana només 
podrem debatre les mocions que el PP ens 
porta des de la Diputació per a justificar el 
sou del seu portaveu i diputat Sr. Clausell 
(80.000 euros anuals aproximadament). 
La majoria sense tindre res a veure amb 
els interessos de Burriana i, el que és 
pitjor, són exactament les mateixes que 
es presenten a la Diputació, sense ni tan 
sols adaptar-les a la realitat del municipi 
de Burriana, amb errors de la mena dels 
que fan els mals estudiants que realitzen 
els deures a última hora i de mala gana.

Quan la fal·làcia i la mentida es 
converteixen en l'eix central de les 
polítiques municipals, unides al control 

absolut dels mitjans de comunicació a 
base de pagar el que faça falta amb els 
diners de tota la ciutadania de Burriana, 
poc o res podem fer els altres. Mentides 
com les de Sant Gregori, unides a 
l'apropiació de tots els projectes que 
han inaugurat fins ara, fruit de la nostra 
gestió, com l'avinguda de la Mediterrània, 
el Museu Arqueològic, els semàfors 
intel·ligents o els caragols d'Arquimedes, 
es repeteixen com un mantra amb tots 
els recursos públics per a amagar les 
seues mancances i fal·làcies que van dir 
a la ciutadania en forma de programa 
electoral.

Fins quan?

Primer van ser les revistes que va retirar 
el regidor de la Biblioteca per estar 
escrites en valencià. L'alcalde va dir que 
no s'anaven a retirar: “van desaparéixer 
totes”. També va dir que s'anaven a 
substituir per altres de similars, les 
substitutes no tenen res a veure amb 
les que hi havia, ni n’hi ha d’infantils, 
ni de temàtica general, són revistes 
especialitzades d'adults.

Després va ser la decisió d'amagar els 
llibres infantils amb diversitat de gènere 
i famílies (dos pares, dues mares, una 
sola mare…), “si una cosa no es coneix, no 
existeix”. L'alcalde va dir que demanaria 
un informe a la Direcció General de 
Biblioteques, va mentir perquè mai es va 
demanar, però va eixir del pas davant dels 
mitjans de comunicació.

Després va ser la retirada de la placa de 
l'edifici de la Mercé contravenint la Llei 
de memòria democràtica. Van dir que 
demanarien un informe perquè les dades 
eren falses -una mentida més- i després 
de quasi quatre mesos fins i tot no saben 
ni a qui el demanaran.

La penúltima va ser la Barbie i 20.000 
especies de abejas, un fet ridícul que va 
pegar la volta a Espanya per ignorància, 
intolerància, incultura i intransigència, 
bona publicitat per a Burriana. L'alcalde va 
eixir a dir que es programarien per a l'estiu, 
però el que no va dir és que permet al 
regidor fiscalitzar totes les comandes dels 
tècnics i censurar tot allò que no li agrada.

L'última, ara com ara, l'actitud filofeixista 
de xantatge a l'ABC per a signar el conveni 
anual amb l'Ajuntament que li prohibeix 
usar termes de l'àmbit acadèmic, com ara 
País Valencià o català com a nom comú de 
la nostra llengua al costat del de valencià.

En el ple, l'alcalde va reconéixer que la 
seua decisió de mantindre el regidor 
en el càrrec estava presa, era ferma 
i compartia les decisions del regidor. 
Certament, la diferència entre PP i Vox és 
nul·la i Burriana continuarà sent la «mofa 
d'Espanya». Estem davant el pitjor PP 
de la democràcia. L'entossudiment, la 
incultura, la intransigència i la censura que 
ha portat Vox han sigut acollits amb els 
braços oberts per l'actual PP. Pregunten-
se qui governa realment a Burriana.
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Informa’t i contacta a:
Burriana.compromis.net
Burriana@compromis.net

Fa un parell de mesos, vam dir 
que tornaríem a ser notícia, i 
lamentablement, no per una 

cosa positiva. Amb este govern, 
estem retrocedint com si estiguérem 
en una màquina del temps que ens 
porta al passat.

És lamentable com, per decisions ego-
istes, algú pot vendre la seua ànima al 
diable, en este cas, la seua cadira. Sí, 
parlem del nostre alcalde i tot l'equip de 
govern del PP, aquells a qui els seus socis 
de govern no dubten a qualificar amb uns 
certs adjectius despectius, incloent-hi la 
líder dels seus socis de la ultradreta que 
ataca directament a la màxima autoritat 
de la ciutat.

Benvolguts veïns de Burriana, tenim un 
alcalde aferrat a la seua cadira que té 
por de prendre decisions a l'altura de la 
responsabilitat que el seu càrrec i la nos-
tra ciutat mereixen. El nom de la nostra 
ciutat no val una alcaldia. Els polítics van 
i venen, però l'honor de la ciutat quedarà 
tacat pels qui volen fer carrera a costa de 
tots. El pitjor és no tindre el valor de po-

El crèdit s'esgota
sar límits i, a dia d'avui, és la realitat que 
tenim en el govern de la ciutat.

Com és possible que en ple segle XXI 
algú censure materials audiovisuals per 
la seua temàtica feminista o de gènere? 
Com és possible que eixa persona ame-
nace amb un to superbament amenaça-
dor al personal funcionari? I, pitjor enca-
ra, com és possible que el PP, amb el seu 
alcalde al capdavant, mire cap a un altre 
costat?

L'alcalde creu que està jugant un joc que 
li afavorix, deixant-lo com un supòsit 
moderat, però no s'adona que només 
mostra el feble que és el seu govern.

S'està lliurant una batalla ideològica en 
nom de la "llibertat", però, per sort, no 
enganyen a ningú: eixa llibertat, si no és 
de la seua ideologia, es convertix en im-
punitat per als seus actes prevaricadors.

Des de Compromís, tenim clara la línia 
a seguir: no volem ser notícia per esta 
mena de coses. El nostre objectiu és mi-
llorar la qualitat de vida de la nostra ciu-
tadania, oferint avanços i sent una ciutat 
modèlica en diversos sectors: turística-

ment i culturalment diversa i moderna, 
amb una oferta variada, sense perdre 
i deixar de banda les nostres arrels i la 
nostra història; pionera en oferta laboral 
per a joves i adults, una ciutat que atraga 
al teixit empresarial per oferir beneficis 
atractius a qui done treball als nostres 
ciutadans, amb connexions de mobilitat 
adaptades a tots els nivells; una ciu-
tat amb tot el potencial per a proposar 
oferta educativa, una ciutat tecnològica 
i digital, que siga amable amb el medi 
ambient i sostenible, amb serveis soci-
als potents i que se preocupe i fomente 
l'esport i la salut de la ciutadania.

En resum: una ciutat a la qual les veïnes 
vulguen semblar-se. La trista realitat és 
que ara mateix res d'això és notícia.

Potser hi ha els qui pensen que poden 
comprar a la ciutadania amb una cam-
panya mediàtica brutal, però com ja vam 
dir fa temps, tot seguix igual. La revolució 
que anava a suposar el canvi de govern 
s'ha quedat en un trist i censurat acudit, 
i l'única revolució que Burriana ha experi-
mentat és ser una vergonya nacional en 
diverses ocasions. Sembla que a alguns 
no els importa retrocedir un o dos segles 
amb el beneplàcit dels qui manen a la 
nostra casa.

La màscara ha caigut per als qui venien 
a governar per damunt de tot i tots. Com 
vam dir al principi, el crèdit s'esgota per 
a la màxima autoritat de la ciutat. Què 
pesarà més: l'honor o la cadira? En el 
pròxim episodi d'esta vergonya, no dub-
ten que hi haurà més, podran jutjar vos-
tés mateixos.

Mentrestant, des de Compromís, con-
tinuarem perseguint que Burriana siga 
una ciutat referent, moderna, tecnològi-
ca, sostenible, amable i avantguardista 
per tota la seua oferta i qualitat de vida.

Com sempre, estem i estarem a la seua 
disposició.
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BURRIANA·ALQUERIES SANTA BÀRBARA
7.30 ..........................................................................................11.30
NOMÉS DIMARTS DIA DE MERCAT

HORARIS: BURRIANA·RENFE·ALQUERIES

10.20 ............................................................. ALQUERIES·RENFE
12.20 ............................................................. ALQUERIES·RENFE
15.20 ............................................................. ALQUERIES·RENFE
19.20 ............................................................. ALQUERIES·RENFE

HORARIS FINS A LA RATLLA

8.20.............11.20 ............. 18.20.............20.20

TELÈFON TAXI ADAPTAT:
622 12 29 66

TAXI

FARMÀCIES DE GUÀRDIA

JULIO 2024

1/07/2024 ...................Doménech Font, Consuelo

2/07/2024  ...............Gascó Musoles, Mº Ángeles

3/07/2024  ..............................Lloris González C.B.

4/07/2024  ...................Medina Badenes, Begoña

5/07/2024  ..................... Moreno Tortosa, Sandra

6/07/2024  ............................................Muñoz C.B.

7/07/2024  ................ Peirats Santa Águeda, Jose

8/07/2024  ....... Terrádez Navarro, José Emiliano

9/07/2024  .............Vernia - Sabater - Vernia C.b.

10/07/2024  ......................... Almela - Castillo C.B.

11/07/2024  ..........Beltrán Martinavarro, Beatriz

12/07/2024  ................Doménech Font, Consuelo

13/07/2024..............Gascó Musoles, Mº Ángeles

14/07/2024  ............................Lloris González C.B.

15/07/2024  .............. Peirats Santa Águeda, Jose

16/07/2024  ................... Moreno Tortosa, Sandra

17/07/2024  ..........................................Muñoz C.B.

18/07/2024  .............. Peirats Santa Águeda, Jose

19/07/2024  ..... Terrádez Navarro, José Emiliano

20/07/2024  ...........Vernia - Sabater - Vernia C.B.

21/072024  .......................... Almela - Castillo C.B.

22/07/2024  ..........Beltrán Martinavarro, Beatriz

23/07/2024  ................Doménech Font, Consuelo

24/07/2024  .............Gascó Musoles, Mº Ángeles

25/07/2024  ............................Lloris González C.B.

26/07/2024  .................Medina Badenes, Begoña

27/07/2024  ................... Moreno Tortosa, Sandra

28/07/2024  ..........................................Muñoz C.B.

29/07/2024  .............. Peirats Santa Águeda, Jose

30/07/2024  ..... Terrádez Navarro, José Emiliano

31/07/2024  ...........Vernia - Sabater - Vernia C.B.

Aquellos ciudadanos que 
quieran informarse de las 
resoluciones de la Junta de 
Gobierno y el desarrollo de 
los Plenos del Ayuntamiento 
de Burriana pueden hacerlo 
a través de la web de 
transparencia. Accede a través 
del siguiente código QR”

INFORMACIÓ MUNICIPAL 
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TELÈFONS

Ajuntament de Burriana ..................964 51 00 62 
Tinència Alcaldia Port .......................964 58 70 78
Policia Local ...................................964 51 33 11
Guàrdia Civil ...................................964 59 20 20
Jutjat .................................................964 51 01 87
Serveis Socials ..............................964 51 50 14
Casal Jove .......................................964 59 16 92
Biblioteca Municipal ...................964 03 39 61
Oficina d’Activitats Culturals ...964 83 93 17
Oficina de Turisme ......................964 57 07 53
P. Poliesportiu M ..........................964 59 10 02
Piscina Municipal .........................964 59 14 00
INSS ..................................................964 51 28 54
Agència Ocupació i Des. ............964 03 30 37
Ecoparc Municipal .......................620 06 92 06
CAP ...................................................964 51 25 25
CEAM 
(C. Especialitzat d’At. al Major) 964 33 40 90
ADI Servei d’atenció a la infància ....964 03 32 08
(de 0 a 3 anys, de 9 a 14 hores) ..630 71 70 97

COL•LEGIS
CEIP Vilallonga ..............................964 55 84 90
CEIP Roca i Alcaide .....................964 73 83 60
CEIP Penyagolosa .......................964 73 83 55
CEIP Iturbi .......................................964 73 83 65
CEIP Novenes de Calatrava .....964 73 88 70
CEIP Cardenal Tarancón ............964 73 88 75
Col·legi Salesià ..............................964 51 02 50
Col·legi Illes Columbretes .........964 51 63 62
Col·legi Vila Fàtima ......................964 51 25 18
Col·legi Consolació.......................964 51 02 93
IES Jaume I .....................................964 73 89 35
IES Llombai ....................................964 73 92 65
Centre Educació Especial ..........964 73 87 95
Escola Permanent d’Adults .....964 59 10 01

Escola Infantil ...............................964 51 02 41
Escola de la Mar ...........................964 58 61 60 
Escola Taller ...................................964 51 03 61 
CME Rafel Martí Viciana ...........964 03 32 30
EOI Plana Baixa ............................676 81 55 63

ASSISTÈNCIA SANITÀRIA 
Centre de Salut .............................964 39 07 50
Urgències........................................964 39 07 60
Cita prèvia ......................................964 39 07 50
Centre de Salut Port ...................964 39 92 80
Consultori del Grau (sols estiu)....964 46 34 00
CSI Novenes (cita prèvia) ..........964 55 87 00
CSI Novenes (urgències) ...........964 55 87 01
Hospital General Castelló .........964 72 50 00
Hospital de la Plana ....................964 39 97 75
Ciutat Sanitària La Fe .................964 86 27 00
Centre de P. Familiar ...................964 55 87 08
Salut Mental ..................................964 39 07 56
Creu Roja ........................................964 51 76 07
Hospital La Magdalena .............964 24 44 00
Hospital Provincial ......................964 35 97 00

DIVERSOS
Cementiri ........................................964 51 01 49
Centre Alq. Sta. Bàrbara ............964 51 00 93
Junta Local Fallera .......................964 51 62 17
Ràdio Taxi .......................................964 51 01 01
Centre Cultural La Mercé ..........964 51 00 10
Parc Comarcal Bombers .............................. 085
Estació RENFE ..............................902 43 23 43
Magatzem Municipal .................964 51 87 12
Síndicat de Regs ..........................964 51 45 51
Cambra Agrària (Consell Agrari) ..964 57 06 08
FACSA ..............................................964 51 28 00
Recogida voluminosos Fobesa ...964 53 67 61

DEFUNCIONS MAIG

               MATRIMONIS MAIG

CARLOS TARÍN LLOPIS Y SARA GARCÍA GORRIS

JUAN BOIX VALLEJO Y VANESA NAVARRO PRADES

              NAIXEMENTS MAIG

MANUEL BALTANÁS MARCO

MIA TERESA BALLESTER RODRÍGUEZ

LUCÍA PIQUERES MAÑES

Fe de erratas: en el BIM anterior no fueron actualizados los datos de 
nacimientos, matrimonios y defunciones de febrero. A continuación 
aparecen los registros de ambos meses.  Disculpen las molestias.

INFORMACIÓ MUNICIPAL INFORMACIÓ MUNICIPAL

SANTIAGO GARCÍA GRANELL ...................................................................................................................93

Mª CARMEN MORALES LÓPEZ .................................................................................................................86

FCO. JAVIER DE LA GLORIA CANTOS .....................................................................................................53

PASCUAL PITARCH PEIRO ...........................................................................................................................91

Mª JESÚS GALINDO CAÑABATE ............................................................................................................... 57

PASCUAL BELTRÁN SIFRE .......................................................................................................................... 82

ELVIRA PORCAR GUAL .................................................................................................................................93

NATIVIDAD DONET TAURA ......................................................................................................................... 82

DOLORES ROSELL DE LA MARTINA .......................................................................................................96

GLORIA MONTOLIU GURREA.....................................................................................................................80

JOSE VICENTE TORRENT CALBET ............................................................................................................ 71

BAUTISTA GUIRAL BELTRAN ......................................................................................................................73

ROSA RAMONA MARCILLA FLORES ......................................................................................................88

JOSEFA FERRER TRAVER ............................................................................................................................96

JUAN MANUEL AGUILELLA INSA .............................................................................................................91

CARMEN IBAÑEZ PÉREZ. ........................................................................................................................... 92

FIDEL IBAÑEZ ROMERO ....................................................................................................................................

JOSÉ CASANOVA ARNAU ............................................................................................................................89

CARMEN GRANELL GRACIA ......................................................................................................................90

AMOR CERCOS TUDON .................................................................................................................................91

DOLORES MORENO MARIN ....................................................................................................................... 87

FRANCISCO SANCHIS VIVES .................................................................................................................... 82

Mª DOLORES LAVALL PÉREZ ....................................................................................................................65

SALVADOR ALMELA MONRAVAL ..............................................................................................................74

MANUEL BAREA BORILLO ...........................................................................................................................74




